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FA R S A N G K E Z D É S  F O C I VA L

Kunság csapata

Január 13-án délután nagy sikerrel zajlott a Sportcsar-
nokban a Farsangi Kupa, melyen Jász-Nagykun-Szolnok 
megye polgármesterei, képviselői, valamint közigazgatás-
ban dolgozói munkatársai rúgták a bőrt. A sorsolás szerinti 
körmérkőzések eredményei alapján:

   I.  helyezett: Szolnok Város (7 pont)
  II.  helyezett: Kunság (6 pont)
 III.  helyezett: Szolnok Megye (4 pont)
IV.   helyezett: Jászság (0 pont)

Különdíjat kapott a legjobb mezőnyjátékos, a legjobb 
kapus, a legtöbb gólt rúgó játékos, a kupa legidősebb részt-
vevője, elismerték továbbá a kupa legsportszerűbb,  legte-
hetségesebb, valamint a legjobb kun labdarúgóját is. 
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10 millióból kétszer, háromszor annyit...

Egy-egy új évkezdet mindig fogadkozásokkal, megúju-
lási szándékkal, nagy tettrekészséggel jár együtt. Ennek 
jegyében kerestem fel településünk polgármesterét, tuda-
kolván, hogy mit hoz a 2006-os év, milyen tervei vannak az 
önkormányzatnak, és ehhez milyen lehetőségek társulnak.

- A közmeghallgatáson és a lap decemberi számából már 
információt szerezhetett a lakosság az önkormányzat 2006. 
évi költségvetési koncepciójáról, valamint a megvalósuló 
fejlesztési tervekről. Ennek ellenére kíváncsi vagyok arra, 
hogy a polgármester mit lát ezek közül a legfontosabbnak.
Tudjuk, hogy az állami normatívák évek óta szűkülnek, mivel 
tudja ezt egy kevésbé fejlett régióban lévő magyarországi 
nagyközség kompenzálni? 

Konkrét adat: az állami normatíva a 2005 évihez képest 
10,4 százalékkal csökkent, ami forintban kifejezve pontosan 
10 millió 749 ezer forint. Alapvetően két út áll az önkor-
mányzat előtt. Feladatot csökkent vagy hagy el, illetve bevé-
telt növel. Mindkettő feszültséggel jár. Ha feladatot hagyunk 
el, akiket ez érint – jogosan – tiltakozni fognak. Bevétele-
inket pedig vagyonunk értékesítéséből és adóemelésből, 
lakossági terhek emelésével növelhetjük. (Azt gondolom 
ezt minden rákóczifalvi polgár világosan látja: nincs égi 
„mannás” kosár, ami alá csak oda kell állni és jön a pénz.) 
Nem könnyű feladat és nem könnyű döntés: a képviselőtes-
tületnek kell megbirkózni vele. Én azt tehetem, hogy alapos 
szakmai előkészítést követően, a lehetséges változatokat a 
testület elé terjesztem. Ezért is kezdeményeztem, hogy a 
pénzügyi bizottság ne egy, hanem két fordulóban tárgyalja a 
költségvetést. Első fordulóban szembesüljünk a valós hely-
zettel, jelöljük meg a megoldási stratégiát, majd a kollektív 
bölcsesség elve alapján eldöntöttek szerint készüljön el a 
konkrét – képviselőtestület elé terjeszthető – végleges költ-
ségvetési javaslat. A jelenleg számított tervezet egyébként 
800 millió forint elköltésével számol. Ez a nem kevés – de 
egy Rákóczifalva nagyságú településnek elenyésző – összeg  
a nagyon visszafogott intézményi üzemeltetésre, kevés út- 
és járdaépítésre, kerékpárút-építésre, a ravatalozó részbeni 
felújítására ad lehetőséget. 

Természetesen ebben az évben is, - hasonlóan az elmúlt 
három esztendő gyakorlatához - vezető kollégáimmal – el-
sősorban alpolgármester urakkal, jegyző úrral mindent el-
követünk azért, hogy ezt a forrásmennyiséget növeljük és 
külső plusz pénzt vonjunk be a település fejlesztésébe. Erre 
jó esélyeink és reményeink vannak.

A település egy része úgy gondolja rengeteg változás tör-
tént az elmúlt három évben, van aki azt érzi semmi nem tör-
tént. Te hogy látod?

Rengeteg változás történt, amelyek egyik része markán-
san látható, észrevehető és vannak változások, amelyek a 
mélyben történnek, (szemléletben, apparátusban stb.) 
amelyek kevésbé látványosak, de legalább olyan fon-
tosak, mint a láthatóak. Nézzünk néhány konkrét példát a 
láthatóakról.  

Az ma már természetes – és így van jól – hogy a busz-
megállókat, közkifolyókat naponta takarítjuk, hogy a teme-
tőt, a szeméttelepet folyamatosan rendben tartjuk. Hogy min-
denszenetekkor ügyeletet tartunk a temetőben és folyamatosan 
hordjuk a szemetet. Nem áll halomban a kidobott virág az 
ünnepek alatt napokig a tárolóban és környékén. Ma már 
az is természetes, hogy ősszel lombtalanítási akciót szerve-
zünk. Összeszedjük a lehullott, összegyűjtött faleveleket, 
hogy polgárainkat ne kényszerítsük szabálysértés elköve-
tésére  – nem tud mit kezdeni a falevéllel – azáltal, hogy 
elégeti.  Ezelőtt négy évvel ez nem volt természetes. 

Ami kevésbé látható: odafigyelünk arra, hogy ne feléljük,
hanem gyarapítsuk az önkormányzati vagyont, odafigyelünk
arra, hogy ugyanazt az önkormányzati intézményrendszert 
hogyan kell 30 millió forinttal kevesebből, de ugyanolyan, 
vagy jobb színvonalon üzemeltetni, odafigyelünk arra hogy
a 10 millió forintból kétszeres, háromszoros érték  jöjjön lét-
re. Törekszünk arra, hogy szerződéseinknél az önkormány-
zat érdeke érvényesüljön, odafigyelünk arra, hogy ne vállal-
junk fedezet nélkül kötelezettséget, különösen nem az évi 
költségvetésünk egyharmadát meghaladó mértékig. 

Nem tekintélyelvű, egy személyre épített a vezetés, aki 
ellentmondást nem ismer, információt nem oszt meg. Nincs 
besúgó hálózat, nem családi érdekek határozzák meg a falu 
érdekét. 

A hivatali rendszerek – az intézményeké is – tevékeny-
ségük középpontjába az állampolgárt állítják,  mert a hiva-
talok azért vannak. Ezelőtt három évvel, amikor szolgáltató 
közigazgatásról beszéltem az első értekezleten, nem értették 
miről beszélek, ma már ez a követendő elv. Azt nem mon-
dom, hogy mindenki minden időben e szerint is dolgozik, de 
törekszik rá. Aztán kinek-kinek hozzáállása, szellemi kapa-
citása, szakmai felkészültsége határozza meg ezen feladat-
nak való megfelelését. 

Beszélgetés Tóth Lajos polgármester  úrral
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Beszélgetés Tóth Lajos polgármester  úrral
(harmadik oldal folytatása)

ÚJ ÉV, ÚJ FELADATOK

Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzatának képviselő-
testülete soron kívüli ülést tartott 2005. december 28-án. A na-
pirendi pontokból:

A képviselő-testület a Szolnoki Kistérség Többcélú Társu-
lása Társulási Megállapodásának módosítását megtárgyalta, 
és azt jóváhagyta. A módosításra a Szociális Alapszolgáltatási 
Központ létrehozása, a pedagógiai szakszolgálati, valamint a 
belső ellenőrzési feladat ellátásának módja miatt volt szükség. 

Elfogadták a 2006. évi belső ellenőrzési ütemtervet az ön-
kormányzat intézményeire vonatkozóan. Az ellenőrzést végző 
szervezet a jogszabályoknak és a belső szabályzatoknak való 
megfelelést, valamint gazdaságosságot, hatékonyságot vizsgál-
ja. 

Az egészségügyi ellátás folyamatos működtetésének kérdé-
seiről szóló 47/2004. (V. 11.) ESzCsM rendelet szerint a házi-
orvosi feladatok rendelési időn kívüli ellátására ügyeleti szol-
gálatot kell szervezni, az adott területet ellátó mentőszolgálattal 
együttműködve. Rákóczifalván jelenleg a háziorvosi ügyeleti 
ellátás formája hétközben készenlét, hétvégén összevont ügye-
let. Fenti jogszabály szerint viszont a készenlét 2005. december 
31-én (közben módosult 2006. december 31-re) hatályát veszti. 
A testület döntött arról, hogy a központi orvosi ügyelet kistér-
ségi szintű ellátását támogatja és 2006. július 1-től részt kíván 
venni benne. 2006. június 30-ig a jelenlegi formában működő 
orvosi ügyeleti ellátást biztosítja az önkormányzat. A központi 
ügyelet megszervezése és a feladatellátás konkrét kialakítása 
érdekében Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzata együtt-
működik a kistérségi településekkel és mindazokkal a szak-
mai szervekkel, szervezetekkel, amelyek közreműködésére az 
ügyelet biztosításához szükség van.  

*
4 millió Ft vissza nem térítendő támogatást nyújt 

Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzatának a Belügy-
minisztérium „A működésképtelen helyi önkormányzatok 
egyéb támogatása” jogcímen rendelkezésre álló előirányzat 
terhére. 

Az önkormányzat számára jelentős terhet jelent a kötelező 
feladatok ellátása és a működőképesség fenntartása, melynek  
pénzügyi fedezete a megfontolt, jogszabályi előírásoknak meg-
felelő gazdálkodás és hatékonysági intézkedések megtétele 
mellett sem biztosított. A pénzügyi-gazdasági feszültségeket 
az önkormányzat önerőből, központi forrás nélkül nem képes 
mérsékelni. 

*
2005 augusztusában a rendkívüli esőzések következté-

ben Rákóczifalván is jelentős károk keletkeztek az önkor-
mányzati  épületekben, elsősorban a Polgármesteri Hivatal 
épületében. Az Önkormányzat vis maior támogatásra benyúj-
tott pályázata alapján -  belügyminisztériumi, illetve pénzügy-
minisztériumi döntés értelmében - 2.300.000 Ft-ot kap a károk 
helyreállítására.

És nem beszéltem a jól látható fejlesztésekről, változá-
sokról. Idősek bentlakásos otthona, Közösségi ház, (bizony 
ezen beruházások az alig megtörtént részbeni előkészítés 
hibáinak helyrehozása, a további előkészítés, pályázatnak 
való megfelelés, építés, beüzemelés, intézményindítás min-
den nyűgje már a 2002-ben megválasztott önkormányzat 
nyakába szakadt) piac előtti tér teljes leburkolása, iskolai ét-
kező átköltözése, sporttelep felújítása, korábbi ciklusokban 
felvállalt utak útalapjának elkészítése, alkotóház felújítása, 
Zrínyi út építése. 

SORON KÍVÜLI TESTÜLETI ÜLÉS

Soha ennyi fórum, egyeztetés, megbeszélés nem volt a 
településen. A civil szervezeteket – elnézést a kifejezésért 
– én nem bokrétának használom a kalapom mellé, hanem 
érdemi közösségi munkát, szolgáltatást, érdekvédelmet 
megtestesítő, a település érdekében és életében jelentős 
szerepet játszó tárgyalópartnereknek tekintem. Ugyanígy 
mindent megteszek - ami tőlem és az önkormányzattól te-
hető - a településen működő pártok egyenlő feltételek között 
történő működésének önkormányzat részéről történő garan-
tálásáért. 

Én három évvel ezelőtt a település minden polgárával és 
szervezetével az együttműködést, az önkormányzati alkal-
mazottakkal a kemény és fegyelmezett munkát, az ésszerű 
feladat meghatározást, következetes számonkérést, a telepü-
lés jövőjét illetően a fenntartható, ugyanakkor a lehetséges, 
dinamikus fejlődést, illetve ennek a menedzselését vállaltam 
és jó szívvel vállalom ma is.     

Végezetül  tisztelettel köszöntöm a Rákóczi Lap olva-
sóit, Rákóczifalva minden polgárát. Eredményes, együtt-
működő, békés boldog új esztendőt kívánok!

Köszönöm a beszélgetést  és kívánom legyen erőd terveid 
megvalósításához és a tőled megszokott lendülettel tedd a 
dolgod községünk polgármestereként.

pbm
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2005. november 1-jén hatályba lépett a közigazgatási eljá-
rásról szóló törvény, amely számos új, ügyfélbarát jogintéz-
ményt honosít meg a hatósági eljárásokban. A törvényre azért 
volt szükség, hogy a közigazgatás újabb lépést tegyen az ügy-
félbarát, szolgáltató típusú közigazgatás felé. Az új jogszabály 
az 1957-es államigazgatási eljárásról szóló törvényt váltotta 
fel. A törvény legfontosabb újításai a következők:

-Általános szabályként megmaradt a 30 napos ügyintézé-
si határidő. Ennél rövidebb határidőt bármilyen ágazati vagy 
helyi önkormányzati jogszabály megállapíthat, hosszabbat 
azonban csak kormányrendelet vagy miniszteri rendelet. 

-Az ügyfél tudta nélkül nem lehet határozatot hozni. Koráb-
ban egy hivatalból indított hatósági eljárásról az ügyfél gyak-
ran csak akkor szerzett tudomást, amikor megkapta a kötele-
zettségről szóló határozatot. Az új szabály szerint a hivatalból 
indított hatósági eljárásról a hatóságoknak minden érintettet 
értesíteniük kell az eljárás megindításától számított öt napon 
belül. Ez alól csak akkor lehet kivételt tenni, ha az értesítés az 
eljárás eredményességét veszélyeztetné, az ügyfelet ilyenkor 
közvetlenül a határozathozatal előtt értesítik.  

-Az ügyfélnek nem kell a hivatalok között ingáznia külön-
böző adatokért, ha azok valahol már szerepelnek az állami 
vagy önkormányzati adatbázisokban. Az ügyfelet a hatóságok 
nem kötelezhetik olyan adatok beszerzésére, amelyek a ma- 
gyar hatóságok nyilvántartásában valahol már szerepelnek.   

-A polgári peres eljárások mintájára a közigazgatási eljá-
rásokban is lehetőség van újrafelvételre. Újrafelvétel iránti 
kérelmet jogerős határozat ellen a határozathozataltól számí-
tott hat hónapon belül lehet benyújtani akkor, ha az ügy még 
nem járta meg a bíróságot, és olyan adat vagy információ jutott 
az ügyfél tudomására, ami a határozathozatalkor már fennállt, 
és lényegesen érintette volna a döntést. Újrafelvételnél minden 
esetben az elsőfokú hatóság jár el, akkor is, ha maga a határozat 
már másodfokon született.  

-Szintén jogerős, bíróságot meg nem járt ügyekkel kapcsolat-
ban lehet méltányosságot kérni a hatóságtól, ennek határideje a 
határozathozataltól számított egy év. Méltányosságot akkor kér-
het az ügyfél, ha a határozathozatal után olyan esemény követ-
kezett be, ami aránytalanul nagy hátrányt okoz számára. Ennek 
tipikus példája, amikor valaki nem tudja a kiszabott bírság rész-
leteit fizetni, mert elveszítette a munkahelyét (ez szabálysértési
ügyekre nem vonatkozik).

-Teljesen új lehetőség a hatósági közvetítő alkalmazása a 
nagy horderejű vagy sok ügyfelet érintő ügyekben. A hatósági 
közvetítők ott alkalmazhatók, ahol a jogszabály ezt lehetővé 
teszi, vagyis törvény, kormányrendelet, miniszteri, illetve helyi 
önkormányzati rendelet szükséges hozzá.  A közvetítő alkalma-
zása olyan, sok embert érintő ügyekben lehet indokolt, mint egy 
nagyberuházás, ahol a hatóságoknak az ingatlantulajdonosokkal 
és -használókkal egyeztetve kell megtalálniuk a közös nevezőt.

Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzata sikeresen 
pályázott az Észak-Alföldi Regionális Fejlesztési Tanács 
Terület- és régiófejlesztési Célelőirányzatára, 15 millió 
Ft-tal támogatják a „Szolnok-Martfű kerékpárút megépíté-
se I. ütem” című pályázatot.  Az 1167 méter hosszú ke-
rékpárút a 442-es út jobb oldalán épül meg, a szolnoki ke-
rékpárút-hálózathoz kapcsolódva Rákóczifalva belterületi 
határáig. Az út előreláthatóan már idén nyáron elkészül, 
így biztonságosan lehet majd kerékpározni Rákóczifalva és 
Szolnok között.

*
A Szolnoki Kistérség Többcélú Társulás Kistérségi 

fórumot tartott 2006. január 4-én Szolnokon. A társulás 
tagjai a 2007-2013 időszakra vonatkozó megyei területfej-
lesztési stratégiai programmal kapcsolatban egyeztettek. 
A programban szerepel többek között a kistérség közok-
tatási, kulturális, közművelődési, valamint egészségügyi 
és szocális intézményrendszerének fejlesztése, hulladék-
gazdálkodási és szennyvízkezelési program, turizmusfej-
lesztés, belvízelvezető hálózat kiépítése, bel- és külterületi 
úthálózatok és járdák fejlesztése.

*
A logopédiai és nevelési tanácsadás kistérségi szintű 

megszervezésével kapcsolatban tartottak egyeztető tárgya-
lást a rákóczifalvi Polgármesteri Hivatalban. A feladatellá-
tásra vonatkozó megállapodás részleteiről folytatott meg-
beszélést Rákóczifalva polgármestere, jegyzője a szolnoki 
Pedagógiai Szakszolgálat munkatársaival, valamint a helyi 
általános iskola és az óvoda vezetőjével.

*
A Közép-Tiszavidéki Környezetvédelmi és Vízügyi 

Igazgatóság január közepén megkezdte a Tisza-parton 
a szárzúzási és cserjeirtási munkálatokat a „Fenntartható 
hullámtéri tájrehabilitáció” projekt előkészítéseként, mely 
Európai Uniós támogatással megvalósuló,  Rákóczifalva, 
Tiszavárkony és Vezseny települések Tisza partját érintő 
program. A területek fokozottan védett természeti értéket 
képviselnek, ezért az árvízi kockázatok csökkentése érde-
kében folyó munkálatok során kiemelt figyelmet fordítanak
a környezet védelmére. A területen hullámtéri élővilágot 
bemutató tanösvény kialakítására kerül sor.

*
Új helyre költözik a Macihad kiállítás. Előreláthatón 

március végén nyílik meg újra a Macimúzem, melynek a 
község főterén álló Faluház ad majd otthont. A megnyitóra 
II. Rákóczi Ferenc születésének 330. évfordulója alkalmá-
ból rendezett ünnepség keretein belül kerül sor. Jelenleg a 
helyiségek felújítása zajlik.  

Új közigazgatási eljárásról szóló törvény alapján in-
tézi el az ügyeket a Polgármesteri Hivatal
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VCSM TÁJÉKOZTATÁS
 A 2005. december 2-án megtartott közmeghallgatá-

son 3 lakos jelezte, hogy a szennyvíz a felszínre tör, illet-
ve egyes helyeken el is dugul. A Polgármesteri Hivatal a 
szükséges intézkedéseket megtette.

A felszólalt lakosok 2-szer kaptak tájékoztató levelet, 
melyben leírásra került, hogy a Víz és Csatornaművek 
Rt. a felülvizsgálatot elvégezte, valamint a végátemelő-
ben lévő elektromos rendszer méretlen oldali biztosítékát 
nagyobbra cserélte, illetve a felszálló ág visszabontásá-
val vízzáró kötőelemet helyeztek el, így az átemelő folya-
matos marad túlterhelés idején is.

Helyszíni szemle során a Szolgáltató munkatársai 
megállapították, hogy a visszaduzzadás az adott terüle-
teken azért következik be, mert az elválasztott rendsze-
rű települési szennyvízcsatorna-hálózatra a lakosok egy 
része szabálytalan módon a csapadékvizet is rávezeti az 
ingatlanáról. A fenti okok és a geodéziai viszonyok miatt 
a visszaduzzadó csatornából a szennyvíz a felszínre tör-
het. Ilyen esetekben az elektromos hiba elhárítása után a 
szennyvízrendszer leürül, a szennyvízkiöntéses helyeken 
a terepet megtisztítják és klórmeszes fertőtlenítést alkal-
maz a Víz és Csatornaművek Rt.

Ezúton kérjük a lakosságot, hogy az újabb szenny-
vízkiöntés elkerülése érdekében a csapadékvíz csa-
tornára történő rákötését haladéktalanul szüntessék 
meg! 

Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzata ezúton 
mond köszönetet mindazoknak, akik személyi jövede-
lemadójuk 1%-át a Rákóczifalváért Közalapítvány és a 
Rákóczifalva Közbiztonságáért Alapítvány részére aján-
lották fel 2005-ben. A Rákóczifalváért Közalapítvány 
számláján 270.976 Ft, a Rákóczifalva Közbiztonságáért 
Alapítvány számláján 144.552 Ft gyűlt össze. 

Köszönjük segítségüket és reméljük, hogy számíthatunk 
ez évben is támogatásukra! 

Rákóczifalváért Közalapítvány
Adószáma: 18830682-1-16
Rákóczifalva Közbiztonságáért Alapítvány
Adószáma: 19222655-2-16

Összeállította: Török István aljegyző 

-Határozat helyett konszenzusos döntések. Ha bármely 
jogszabály ezt lehetővé teszi - a hatóságok egyoldalú döntés-
hozatal helyett az ügyféllel való egyeztetés után az ügyféllel 
hatósági szerződést köthetnek. Ez lehetőséget ad a közhatalmi 
alapon felépülő döntés helyett a konszenzusos megoldások 
keresésére.  

-Speciális szervezet fog foglalkozni a végrehajtással. 2008. 
január 1-jétől a Belügyminisztérium hatáskörében létrejön a 
Közigazgatási Végrehajtói Szolgálat, a megyei és fővárosi 
szinten szerveződő hivatalok várhatóan a közigazgatási hi-
vatalokhoz tartoznak majd. Jelenleg a végrehajtásról az első 
fokon eljáró hatóságnak kell gondoskodnia, ilyen például egy 
bírság összegének levonása vagy a parlagfű-irtás elmulasztása 
miatti kényszerkaszálás elrendelése. 

-Az elmarasztalt ügyfél fizeti a költségeket. A korábbi sza-
bályozás alapelve az volt, hogy mindent az állam fizet. Az-
előtt kevesebb volt a papírmunka, egy hetvenes-nyolcvanas 
évekbeli nagyberuházásnál nem volt szükség például részletes 
környezetvédelmi hatástanulmányra. Az ügyfél viseli a költsé-
geket, ha hivatalból indult eljárásban a hatóság elmarasztalja. 
A kérelemre indult eljárások költségeit - például egy beruházás 
elindításához szükséges szakértői vizsgálatok díja - szintén az 
ügyfél állja. Ha a hivatalból indult eljárásban mindent rendben 
találnak, a költségek természetesen a hatóságot terhelik.  

-A hatóságok nem fizettethetik meg az ügyféllel a célsze-
rűtlen eljárási költségeket. Célszerűtlen költség lehet például 
egy szakértő nem megfelelő kijelölése, ilyenkor a szakértői 
díjat vagy a szakértő útiköltségét nem lehet az ügyfélre há-
rítani. Célszerűtlen költség, illetve az eljárás akadályozásával 
összefüggő költség azonban az ügyfél vagy az eljárás egyéb 
résztvevője (tanú, szakértő, tolmács stb.) oldalán is felmerül-
het, például amikor a szakértő nem megy el a meghallgatásra, 
ilyenkor a megismételt meghallgatás költségei már őt terhe-
lik. 

-Indokolatlan költségnek az számít, ha például egy kisebb 
horderejű eljárásban az ügyfél a város legmagasabb óradíjjal 
dolgozó ügyvédjét bízza meg, vagy utazási költségként a má-
sodosztályú vonatjegy helyett taxizik egyik városból a másik-
ba. Ilyen esetben a hatóság csak az indokolt költséget ismeri el 
eljárási költségként.  

-A hatóságok a polgári peres ügyekhez hasonlóan kétfajta 
döntést hozhatnak az eljárásokban. Az eljárási kérdésekben 
hozott döntéseket (pl. az eljárás felfüggesztése, eljárási bírság 
kirovása) ezentúl végzésnek hívják. Az ügyet érdemben lezáró 
döntés minősül határozatnak.

-Elektronikus ügyintézés és hatósági szolgáltatás.  Ez azt 
jelenti, hogy az ügyfél a központi rendszer igénybevételéhez 
ügyfélkapu létesítését kezdeményezheti, amelyen keresztül 
elektronikus úton kapcsolatba léphet azokkal a szervekkel, 
amelyek elektronikus ügyintézést vagy interaktív szolgáltatást 
végeznek. A törvény alapján a Rákóczifalvai Polgármesteri 
Hivatalnál erre előreláthatóan 2007. január 1-től lesz lehető-
sége az ügyfeleknek.

KÖSZÖNET-NYILVÁNÍTÁS
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Tapasztalhatták – ha jártak mostanában a Polgármesteri 
Hivatalban -, hogy több helyiséget érintően festési, felújí-
tási, karbantartási munkálatok folynak hetek óta. Igyekez-
tünk úgy áthidalni ezt az időszakot, hogy az ügyintézés és 
ügyfélkiszolgálás zökkenőmentes legyen,  folyamatosan és 
fennakadás nélkül megtörténjen, ezért a munkatársak ide-
iglenesen a házasságkötő terembe költöztek, ott fogadták a 
lakosokat. 

A felújítási munkálatok során gondoskodtunk tágasabb, 
barátságosabb ügyféltér kialakításáról is. Arra törekedtünk, 
hogy a lakosság a mai kor követelményeinek megfelelő 
körülmények között intézhesse ügyeit, kényelmesebb kö-
rülmények között tudjon várakozni, amíg az ügyeiket intéz-
zük.  

A hivatal épülete és a benn lévő irodákban a falak elpisz-
kolódtak, a festék több helyen lepergett, a parketta erősen 
kilazult, kopottá vált, és legyünk őszinték, az illemhelyre 
sem volt kedve elmenni sem dolgozónak, sem ügyfélnek az 
ott uralkodó állapotok miatt. Eddig lavórban mosogattunk, 
kannában hordtuk a vizet, mivel vízvételi lehetőség is csak 
az említett mellékhelyiségben volt.

A tavaly nyári, országos nagy esőzések bennünket sem 
kíméltek. Komoly károk keletkeztek,  több iroda beázott, 
dohossá, gombássá vált, az így kialakult körülmények a mi-
nimális higiéniai követelményeknek sem feleltek meg. 
Sikeresen pályáztunk a megyei vis maior alapra, mely 
kapcsán 2.300.000 Ft támogatást kapott az önkormányzat 
kárenyhítésre, az épületek állagmegóvására, felújítására.
Ez teremtett lehetőséget arra, hogy megtörténjen a régóta 
áhított felújítás és korszerűsítés, mely a Falugondnokság 
Kft. segítségével valósul meg. 

Bízunk benne, hogy ezentúl a településünkre látogatók-
ban is kellemes benyomást kelt a községháza, s nem kell 
restelkednünk tovább az elhanyagolt állapota miatt. 

Eddig több ügyfél fogalmazta meg véleményét a látottak 
alapján, hogy éppen ideje volt már ezeket a felújítási mun-
kálatokat elvégezni.

F E L H Í V Á S
 A Közép-Tisza-Vidéki Környezetvédelmi és Vízügyi 

Igazgatóság Mezőtúri Szakaszmérnöksége tájékoztatta a 
Polgármesteri Hivatalt, hogy a 2005. november hónaptól 
lehullott nagy mennyiségű csapadék már nem tud elszi-
várogni a talajba, ezért a települést és környékét több 
helyen a belvíz elöntés kialakulása veszélyezteti.

A Polgármesteri Hivatal kéri a lakosságot, hogy az 
elöntések elkerülése érdekében a szükséges intézkedé-
sekről gondoskodni szíveskedjenek. (ároktisztítás, árok-
ásás)
Amennyiben, valaki a belterületi árkok tisztántartá-
sáról illetve mélyítéséről nem tud gondoskodni (pl: 
tartósan beteg) kérem, hogy a Polgármesteri Hiva-
talban Kókainé Horváth Nikoletta építésügyi előadót 
tájékoztatni szíveskedjen az 56/441-030-as telefonz-
számon vagy személyesen, hogy segíteni tudjunk és 
megelőzzük az esetlegesen kialakuló veszélyt.

A közelmúltban több bejelentés érkezett, hogy a tele-
pülés utcáin kutyák kóborolnak. Két esetben fordult csak 
elő, hogy a Polgármesteri Hivatalnak a kutyatulajdonosok 
felé intézkedéseket kellett megtennie. Elmondható, hogy a 
községben nem jellemző elhanyagolt, gazdátlan kutyák je-
lenléte. A közelgő párzási időszakra tekintettel felhívjuk az 
ebtulajdonosok figyelmét, hogy kedvenceiket lehetőség sze-
rint szíveskedjenek zárt helyen, telekhatáron belül tartani, 
annak érdekében, hogy az utcákon kószáló állatok a lako-
soknak ne okozzanak kellemetlenségeket. 

A Polgármesteri Hivatalba egy esetben érkezett bejelen-
tés fagallyazással kapcsolatban. A szükséges intézkedéseket 
megtettük, az érintett lakos a megadott határidőig teljesítette 
a Hivatal által előírtakat. A lakosság tájékoztatása fagallya-
zással kapcsolatosan rádión és újságon keresztül két esetben 
(április-májusban hetente kidobolás útján, illetve november-
ben) történt.

2005-ben a Polgármesteri Hivatal 47 db fakivágási enge-
délyt adott ki. Ebben az évben is kérjük a lakosságot, hogy 
amennyiben fát kíván kivágni, fakivágási engedélyt szíves-
kedjen kérni. Az engedély kiadásával kapcsolatban Kókainé 
Horváth Nikoletta építésügyi előadót keressék ügyfélfoga-
dási időben.

Közterület-foglalási engedély 56 esetben történt kiadásra 
a tavalyi évben. Ebben az évben is aki közterületet rendelte-
téstől eltérően kívánja használni    (pl: építési anyagot kíván 
elhelyezni, árusítani szeretne stb.) közterület-foglalási enge-
délyt kérjen a Polgármesteri Hivataltól.

Megszépült a hivatal Koborolnak a kutyák

Fagallyazás és fakivágás, közterület-foglalás
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Sorozatunk következő állomása Szurgyi Mihály képvi-
selő úr, aki vállalkozó, gazdálkodó és a következő kérdést 
kapta Tóth Lajos polgármester úrtól : „ Szurgyi Mihály 
barátomat és képviselő társamat kérdezem : munkájából 
adódóan sok emberrel találkozik. Hogyan tudja az önkor-
mányzati döntéseket érvényesíteni, elfogadtatni, eseten-
ként népszerűsíteni ? Volt-e, van-e ebben nehézsége,  ha 
igen igényli-e, kéri-e szakember segítségét ?”

Sz. M.: Nyolc évvel ezelőtt egy csoport „másképp gon-
dolkodó” választópolgár – több vállalkozó, gazdálkodó ba-
rátom velem együtt – elhatározta, hogy keres egy megfe-
lelő polgármester jelöltet a csoportból, aki megválasztása 
esetén képviselő társaival megoldást keres és talál a község 
akkori problémáira. Ezek a problémák a teljesség igénye 
nélkül: a Sporttelep állapota, a Közösségi Ház, idősek ott-
hona, játszóterek, kerékpárút hiánya, a falugondnokság, a  
ravatalozó, az utak, a járdák állapota, munkahely-szükség-
let, több mint száz általános iskolás korú gyereket szüleik 
Szolnokra, Szandaszőlősre  hordanak iskolába. Az akkori 
jelölt mint emlékeznek rá, nem nyert. 2002-ben a még min-
dig mást akaró csoport újból jelöltet indított és most siker-
rel járt. A jelölt személye megegyezett az 1998-as jelölttel, 
aki nem más mint, Tóth Lajos úr. Ha most végig gondoljuk 
az akkori problémákat, egy részüket már meg is oldottuk, a 
többi pedig folyamatban van. Egy jól működő testület, hi-
vatal, a község számára megfelelően dolgozó polgármester 
jól előkészített döntése mindannyiunk számára megfelelő. 
Ezt nem nehéz elfogadtatni azzal azonosulni, azt népsze-
rűsíteni, még akár segítség nélkül is. Ezek mellett teljes 
mellszélességgel kiállok, ezeket népszerűsítem.  Az olyan 
döntéseket, melyben nem látom a község érdekét, hasznát, 
még segítséggel sem tudom magamévá tenni. A testületi 
elfogadás után ez ellen persze nem tehetek és nem is teszek 
semmit, de népszerűsíteni sem tudom. 

F. F.: Mióta vagy testületi tag, vagy-e tagja valamelyik 
bizottságnak?
Sz. M.: 1994-98 között függetlenként tagja voltam a testü-
letnek, ekkor a sportbizottságnak is tagja voltam. ’98-ban 

nekem sem sikerült bekerülni, majd 2002-ben az MSZP 
támogatásával ismét bejutottam és dolgozom az ifjúsági, 
kulturális és sport bizottságban is.

F. F.: Testületi, bizottsági tag vagy, munkahelyed van, 
gazdálkodsz, a Rákóczifalva Sportegyesületben aktívan 
dolgozol. Hány órából kellene állni a napnak, hogy  pihe-
nésre, szórakozásra is jusson idő?

Sz. M.: Nézd, ha az ember felveszi a ritmust, „beáll” az 
élete egy formára és mindenre jut ideje. Ez a korosztály, az 
aktív réteg dolgozik a legtöbbet és ez kapja a legkevesebb 
támogatást. Nem anyagi, illetve nem közvetlen anyagi tá-
mogatásra gondolok. El tudnám képzelni, egy havonta egy 
alkalommal megvalósításra kerülő ingyenes sportolási le-
hetőség biztosítását a sportcsarnokban. Tavasztól őszig ez 
biztosított a sportpályán. Ősztől tavaszig a csarnokban kel-
lene egy estét biztosítani, természetesen ha van rá igény. 
Én optimista vagyok és hiszem, hogy élve a lehetőséggel, 
egyre többen élnének egészségesebb életmódot, használ-
nák ki a lehetőséget.

F. F.:  A községen áthaladó 442-es út forgalma jelen-
tősen megnövekedett. Ennek veszélyéről személyes ta-
pasztalatom is van, mert fiamat az úton áthaladtában egy
személygépkocsi elütötte. Tett-e tesz-e a képviselő testü-
let azért, hogy a községbe beérkező gépkocsik lassabban 
menjenek át a falun? Gondolok itt lassító sziget vagy tábla 
kihelyezésére, esetleg gyalogátkelőhelyek, zebrák felfesté-
sére.

Sz. M.: Országos főútvonalról van szó, ezért ezek kivi-
telezése nem az önkormányzat kompetenciája, de javas-
lattételi jogunk van és azzal éltünk is. Mint annyi minden 
esetében itt is anyagi vonzata van a megvalósításnak, így 
várni kell addig, amíg erre is meglesz a pénz.

F. F.: Milyen a kapcsolatod a testület többi tagjával? 
Tervezed-e, hogy idén is indulj a képviselői székért?

Sz. M.: A kérdés második felére válaszolnék előbb, 
igen. Az első felére a válaszom, hogy mivel nincs minden-
ben egyetértés, sok vitánk van, nem felhőtlen a kapcsolat, 
de a vita, egymás meggyőzése visz előre a jól előkészített 
döntésig. Az eredmény tudatában a kapcsolatunk is átérté-
kelődik és mondhatom, hogy megfelelő. Nekünk különben 
sem szeretni kell egymást, hanem a község a választópol-
gárok érdekében együtt dolgoznunk kell és ez megvaló-
sul.

F. F.: Megköszönve a beszélgetést, felteszem a szoká-
sos kérdést. Kihez menjünk és mi a Te kérdésed?
Sz. M.: Köszönöm a lehetőséget és Dr Túróczi Imre kép-
viselőtársamhoz küldelek, akitől kérdezem: Alpolgármes-
ter voltál az előző és a mostani testületben is. Alaphely-
zetből több információval rendelkezel a testületről. Mi a 
véleményed egy összehasonlításról a régi és új testület 
munkájáról és merre billen a mérleg nyelve az összeve-
téskor?   
     Fekete Ferenc
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Ismer jük meg a civilszervezeteket
Úgy tudom, nagyon kevés település büszkélkedhet azzal, 

hogy községükben 25 civil szervezet működik. Nem vélet-
len tehát, hogy Rákóczifalvát egy fórumon „civilek falujá-
nak” nevezeték, amit még dicséretnek is vehetnénk, ha a 
nagy szám mögött valódi, a község kulturális, szabadidős 
tevékenységét színesítő, a tűz- és közbiztonságot garantáló, 
a fiatalságot megtartó programokat szervező és lebonyolító
szervezetek állnának. 

Nem célom kétségbe vonni tevékenységüket, még inkább 
célkitűzéseiket, de a Rákóczi Lap utóbbi egy évi számaiban 
tallózva azt lehet megállapítani, hogy a 25 civil szervezetből 
csak nagyon kevés adott hírt nyilvánosan munkájáról, kö-
rülbelül a feléről pedig semmit sem tudhatunk, de van olyan 
is, amelynek – fantázianeve alapján – még a tevékenységére 
sem következtethetünk. Pedig az érdeklődő lakosok szíve-
sen olvasnának olyan tevékenységekről, rendezvényekről, 
összejövetelekről, amelyek lakóhelyük életéről szólnak. 
Megismerve e civil szervezetek céljait, terveit, tevékenysé-
gét, jóllehet többen szívesen csatlakoznának is egyik-másik 
szervezethez, ha erre lehetőségük lenne. Az pedig joggal el-
várható, hogy a Polgármesteri Hivatal által alanyi jogon biz-
tosított támogatás felhasználásáról tudósítsák a lakosságot.

Éppen ezért jó lenne, ha a már ismert (BEROE, Nyugdíjas 

Sajnos az internetes oldalak egyszerűbb megtalálásához 
nem találták ki azok betűrendes kimutatását, nem létezik a 
telefonkönyvhöz hasonló címjegyzék, ezért sok ismeretlen 
oldalra vagy véletlenszerűen jutunk el, vagy talán sosem. 
Ezért örülök, ha érdekes címekhez jutok. Ilyen címeket sze-
retnék megosztani Önökkel, remélve, hogy kellemesen szó-
rakoznak felkeresésükkor.

A www.cardstacker.com honlapot érdemes felkeresni, ga-
rantálom alig hisznek majd a szemüknek a galériában lévő 
képek láttán. Gyerekkorunkban mi is próbálkoztunk kártya-
lapokból várat építeni kisebb-nagyobb sikerrel. Itt több mé-
ter magas, íves  épületek másolatában gyönyörködhetünk. 
Gazdag  a kínálat, ismert épületek, hidak is megtalálható-
ak itt. Ha megtetszett, bátran próbálkozzunk, bár költséges 
szórakozás, hiszen ezek elkészítéséhez sok ezer lapra van 
szükség.

Elindult a világhalló elnevezésű, magyar nyelvű hangos 
on-line elektronikus könyvtár. Jelenleg több mint ezer híres 
magyar és külföldi művet hallgathatunk meg, de a kínálat 
napról-napra bővül. Nemcsak a vakok és gyengénlátók, 
vagy idős embereknek nagy segítség ez, de mi magunk is 
hallgathatjuk kevésbé kellemes elfoglaltságok (pl. mosoga-
tás, főzés) végzése közben. A cím: www.vilaghallo.hu
Nagyon hasznos oldal a www.virushirado.hu portál, az in-
ternetes fenyegetések hazai szakértője, amely nemcsak a 
szakembereknek, de minden felhasználónak szolgál infor-
mációval. A Vírus Híradó hírlevele azonnal hírt ad a fel-

Klub, Kertbarátok köre, REBKö, Tűzoltó Egyesület stb.) ci-
vil szervezetek példájára a többi szervezet is bemutatkozna. 
Elmondaná a lap hasábjain, hogy milyen céllal jöttek létre, 
kik a tagjai, mivel foglalkoznak, hol találhatók meg, hogy az 
esetleges érdeklődők csatlakozni tudjanak, vagy csak egysze-
rűen megismerhetnénk munkájukat.

Mindehhez a magam részéről szívesen felajánlom se-
gítségemet.

Máté Pálné
Rákóczifalva, Rákóczi u. 88.  Tel.: 441 - 328

használónak, ha valamilyen új veszélyforrás jelenik meg a 
világhálón.

A vizikenguru minden valószínűség szerint az egyik leg-
érdekesebb jelenleg kapható sporteszköz. Mike Puzey jo-
hannesburgi feltaláló 20 évi kísérletezés után alkotta meg 
ezt a szerkezetet, melyet vizikengurunak nevezett el. Ez 
egy könnyen hordozható, összecsukható sporteszköz, amely 
egyszerre kínál sportélményt és szórakozást. A hajtó ember 
úgy biztosítja a hajtóerőt, hogy föl-le ugrál az eszközön. 
Vízben elért sebessége 8-9 m/sec. Már boltokban is kapható, 
interneten is rendelhető. Valószínűleg az idén nyártól egyre 
többet láthatunk majd belőle tavainkon is. Aki többet akar 
tudni róla, látogasson el a www.vizikenguru.hu honlapra.
Majdnem félezer logikai, táblás szórakoztató játékok és 
feladványok tesznek próbára bennünket. Kicsik és nagyok 
egyaránt találhatnak maguknak megfelelő játékot a www.
táblajatékos.hu  oldalon. Csak ne váljunk a rabjává!
Még egy érdekesség: a www.rumandmonkey.com/widgets/
toys/namen honlapon találunk egy ingyenes nyelvfordító 
programot, amelyen kíváncsiságból utánajárhatunk hogyan 
szólna a nevünk pl. japánul. Az enyém: Daisetsu Erizawa.
Jó böngészést kívánok mindenkinek, egyben kéréssel is fordu-
lok Önökhöz. Ha Önök is rendelkeznek mások által is érdekes-
nek és talán ismeretlennek gondolt portálok címeivel, kérjük 
osszák meg velünk!                                                      TPE  

INTERNETES OLDALAK KERESÉSE
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Ismét elkezdődött egy új esztendő, megérkezett január, a leg-
első hónap. A természetben, ha minden rendben történik, ez 
a hónap jeges, fagyos, dermesztően hideg. Talán több időnk 
adódik a meleg szobában visszagondolni az elmúlt év ese-
ményeire, a szép karácsonyra, a szeretettel átnyújtott ajándé-
kokra. Különösen jó érzés ez, ha egy nagyobb intézmény a 
mi iskolánk munkáját segítő ajándékokról elgondolkodunk.
Fenntartónkkal, a Nagyközségi Önkormányzattal közösen 
adtunk be pályázatot a Közoktatási Közalapítványhoz tárgyi 
eszközök vásárlására, fejlesztésére. Nagy örömünkre nyer-
tes pályázóként két 7. osztályos tanterembe tudtunk új búto-
rokat, padokat, székeket vásárolni.
A pályázaton nyert 339.000 Ft-ot, fenntartó önkormányza-
tunk 423.264.-Ft önerővel egészítette ki.

A Citibank Zrt. a Citigroup tagja 2005-ben is folytatta is-
kolatámogatási programját, melyet 2001-ben a Junior 
Achievement Magyarország (JAM) alapítvánnyal közösen 
indított. Az ez évi programot a Citigroup Alapítvány 130 
ezer dolláros adományából valósítja meg az ország 36 álta-
lános iskolájában. Az idei adománnyal együtt országszerte 
142 iskolában összesen több mint 70000 tanuló tanulhat a 
korszerű pénzügyi-gazdasági tananyagokból. A program 
célja – amelyben iskolánk is részt vesz –, hogy diákjaink 
számára elérhetővé tegyük a korszerű technológián alapuló, 

Új év, új lehetőségek iskolánkban
innovatív oktatási stratégiákat és tananyagokat. Ezek előse-
gítik a tanulók gazdasági-pénzügyi, matematikai és angol 
nyelvi ismereteinek, képességeinek és teljesítményének nö-
velését. “Meggyőződésünk, hogy minél korábban kezdik el 
a tanulók a közgazdaságtan és a pénzügyek alapjainak meg-
ismerését – természetesen életkoruknak megfelelő szintű, 
érdekes, interaktív szimulációs játékokon keresztül – annál 
könnyebb lesz a későbbiekben megfelelni a modern kor el-
várásainak és kihívásainak”. Az oktatási csomag közigaz-
gatási-pénzügyi, matematika és angol nyelvi gyakorló és 
oktató CD-ket tartalmaz, valamint egy korszerű, nagy kép-
ernyőjű, CD-ROM-mal és hangkártyával ellátott számítógé-
pet, mely lehetővé teszi a szoftverek alkalmazását. Ezek ösz-
szesen 700.000 Ft-os értéket képviselnek. Az 5-8. osztályos 
tanulók oktatására alkalmas gazdasági és pénzügyi CD-ket 
a Junior Achievement Amerikában kifejlesztett és a magyar-
országi viszonyokra adaptált tananyagai alapján készítették. 
Jávorszky Iván, a JAM ügyvezető igazgatója a következő 
üzenetet fogalmazta meg diákjaink számára az iskolatámo-
gatási program átadására. “Nem csak egyszeri ajándékot 
kaptak, hanem egy olyan tudás és szemlélet lehetőségét, 
amely valóban a későbbi sikereiknek az alapja lehet.”
Az oktatócsomag adományt karácsonyi ünnepélyünkön vet-
tem át Kovácsné Beregi Judittól, a Citibank és a JAM ala-
pítvány munkatársától diákjaink nagy örömére. A támogatás 
részét képező eszközöket, illetve oktató anyagokat minden 
tanuló számára elérhető, használható módon helyeztük el. 
Lehetőséget adva ismereteik, képességeik bővítésére, gya-
rapítására.

Különösen fontos számunkra, hogy gyermekeinket milyen 
külső és belső környezet veszi körül az iskolában. A környe-
zet nevelő, motiváló erejében hiszünk.

Munkánkat segítő, támogató Önkormányzatunknak 
köszönjük az új bútorokat, és a Citibank iskolatámogatá-
si oktatócsomagját.

Vadász Istvánné
igazgató

Iskolások Pásztorjátéka
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2005. utolsó tanítási napján, december 20-án iskolai ka-
rácsonyi ünnepségre gyűlt össze iskolánk apraja-nagyja. 
Hernek Istvánné Julika és Csehné Jakab Anna tanítónők és 
az általuk vezetett 3.a osztály igényes, színvonalas karácsonyi 
műsora segítette mindannyiunk karácsonyi lelki készülődését. 
Kellemes újdonságként szolgált, hogy Bata Ferenc szülő is sze-
replőként részt vett a jelenetben.

A szívet, lelket melengető betlehemes játék és évértékelés 
után meglepetések sora következett. A BEROE helyi szer-
vezetének képviseletében Komáromi Józsefné és tagtársai 
jutalomtárgyakkal kedveskedtek szervezetük által meghir-
detett karácsonyi rajzpályázat helyezettjeinek. A gyerekek 
aranyos mosollyal az arcukon bontogatták nyereményüket. 
Köszönjük a BEROE tagjainak az évről évre tanúsított töret-
len lelkesedését, melynek eredményeképpen diákjaink helyi 
rajzpályázatokon, vetélkedőkön vehetnek részt.
Vadász Istvánné igazgatónőnk kellemes kötelezettségének 
tett eleget, amikor a Citibank képviselőjétől átvette a nagy-
képernyős számítógépet és a hozzá tartozó oktatócsomagot.
Mindezekkel azonban nem ért még véget az „ajándéközön”, 
hiszen a rákóczifalvi önkormányzat meglepetése került elő a 
képzeletbeli ajándékkosárból.

Feszült izgalommal vártuk, hogy ki lesz az a négy „sze-
rencsés” tanuló, aki az Önkormányzat által felajánlott ki-
fogástalanul működő számítógéppel gazdagodhatott 2005. 
karácsonyán.
A számítógépek új tulajdonosainak nevét Dr. Túróczi Imre 
alpolgármester úr hirdette ki, és nyújtotta át jókívánságai-
nak és gratulációjának közepette az értékes technikai vív-
mányokat.A megajándékozott gyerekek valódi meglepetés-
ként élték át ezt a váratlan eseményt. Szívszorongató volt 
látni, ahogyan értetlenül állva a dolog előtt, - van ki könnyes 
szemmel – közeledtek az átadó felé. Örömükben osztoztak 
diáktársaik közül jó néhányan. Pedagógusként az elérzé-
kenyülés mellett büszkeséget éreztem ezen pillanatokban, 
hiszen alkalmam volt látni a közösségi érzés megnyilvánu-
lásait az osztálytársak és pedagógus kollégáim viselkedésé-
ben: az őszinte tapsot, a gratulációkat, a boldogság széles 
mosolyait. Az előbbiek óriási értéket jelentenek, hiszen mint 
tudjuk a „felnőttek társadalmában” csak olykor-olykor ta-
pasztalhatjuk a másik eredményeinek igazi elismerését, tisz-
ta szívvel való elfogadását.

Köszönjük Tóth Lajos polgármester úrnak a 4 db számí-
tógépet, valamint a megajándékozottak számára nyújtott fe-
lejthetetlen élményt, amelyet a ragyogó szempárok jeleztek 
számunkra. Reméljük, ezek a gépek hozzájárulnak tulajdo-
nosaik képességeinek fejlődéséhez, ismereteik gyarapodásá-
hoz.

Az ajándékozók sorából iskolánk alkalmi pedagógus 
énekkara sem maradhatott ki. Szerény meglepetésünk a 
gyermekek számára a NOX együttes Eskü című dalának 

előadása volt, egyéni hangszerelésben. Énekszámunk fogad-
tatása fantasztikusnak mondható. Néhány ütem eléneklése 
után tapskíséretet kaptunk a diákoktól. Sokan tágra nyitott 
szemekkel és fülekkel figyelték tanáraikat, s mi tudtuk, is-
mét picivel közelebb kerültünk tanítványainkhoz.
E program szerves folytatásaként karácsonyi játszóházi fog-
lalkozásokon ügyeskedhettek a gyerekek, sportolhattak, fil-
met nézhettek, ajándékokat készíthettek.
Mindezek eredményeképpen feltöltődve, a téli szünet be-
köszöntének örülve hagytuk el intézményünk kapuit.

Nagyné Németh Margit
gyermekvédelmi felelős

Egy örömteli nap krónikája

1. 2005 decemberében évbúcsúztató suli bulit tartottunk 
a Faluházban.

2. A szülők közreműködésével az idén is kinyitotta 
kapuit a karácsonyi vásár,
 mely nagy sikert aratott a gyerekek körében.

3. Hagyományainkhoz híven a karácsonyi ünnepélyünk 
után a szülői munka-
közösség ajándékcsomaggal lepte meg tanulóinkat.
Köszönjük a szülők önzetlen segítségét!

4. 2006. február végén Farsangi bállal búcsúztatjuk a te-
let, március 14-én  „KI MIT TUD” vetélkedőt szervezünk, 
ahol több kategóriában mérik össze
 tudásukat diákjaink.

5. Kövér Nikolett 8.c osztályos diákunk szervező mun-
kájának köszönhetően
 társastánc-tanfolyam indul iskolánkban. Tanfolyamvezető: 
Tímár Csaba

6. Új évi diákönkormányzati ülés: 2006. január 17.
 Főbb témák: a félév értékelése, kötelességek, jogok, prog-
ramok.

Szénási Mihályné
diákönkormányzat vezető

Diákhírek

I S KO L Á N K

Új bútorok az iskolánkban
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Szurgyi Istvánné Ica néni a rákóczifalvi Általános Iskola 
igazgatója volt majd 20 évig!
Diplomáját több, mint 50 éve szerezte, amiért megkapta az 
aranydiplomát és a Nagyközségi Önkormányzattól mind-
ezek elismeréseként  Díszoklevelet vehetett át. 
Azt hiszem, nincs a faluban olyan ember, aki ne ismerné, 
hiszen ennyi éven keresztül sok diákot tanított, de társadal-
mi megbízatása révén  a megyében is sok ismerőse volt.
Én sem tudok elfogultság nélkül írni, hiszen amikor 
Rákóczifalvára jöttem, ő volt az iskola igazgatója. Vele 
együtt szívesen emlékszem vissza azokra az évekre s hall-
gatom 50 év pedagógiai emlékeit.
Nemcsak ő, de férje, Szurgyi István  is sokat tett a község 
oktatásának színvonaláért.

Szívből gratulálok az Aranydiplomádhoz, a díszoklevél-
hez! Ha kiszámoljuk az éveket, kicsit „elcsúszott” ennek át-
adása. Szeretném, ha elmesélnéd, miért.

Hosszú ideig 5 évenként volt az osztálytalálkozónk, 
1999-ben az ötvenedik. Az évfolyamtársaim mesélték, hogy 
megkapták az aranydiplomát. Hát, mi nem kaptuk meg! 
Nem, mert ezt kérni kell! De abban az időben sajnos nem 
volt időm erre.
(A megfelelő dokumentumok beszerzését követően, 50 év 
után minden pedagógus,  az intézményből, ahol végzett, - 
kérésére – megkapja az aranydiplomát. Ez az első, aztán 10 
évenként változik: vas, gyémánt, majd a rubin következik.)
Szarvason, a Tanítóképző Intézetben, az1948-49-es tanév  
végén  egyszerre kaptunk diplomát a férjemmel. Mi ott is-
merkedtünk meg.

Csak szegény férjem halála után, mikor már annyi lel-
kierőm volt, megkerestem mindent, ami kellett, szakmai 
önéletrajzot írtam, mindkettőnknek. Sok segítséget kaptam 
Vadászné Julikától, Tímárné  Magdikától, akiknek ezúton is 
szeretném köszönetemet kifejezni. A kérelmet 2004 végén 

indítottam el, s az átadás a 2005-ös tanévnyitón történt. Az 
átvételére sajnos nem tudtam elmenni.

A Nagyközségi Önkormányzat nevében Tóth Lajos  pol-
gármester úr díszoklevelet adott át , melyben ez állt: ”A 
rákóczifalvi Nagyközségi Önkormányzat nevében tisztelettel 
megköszönöm  közel fél évszázados pedagógiai munkáját, 
egyben gratulálok, több mint ötven éves diplomaszerzésének 
emlékére kapott Aranyoklevélhez.”

Köszönöm, hálás vagyok érte.
A két diploma kézhezvétele között eltelt ötven esztendő. Ne-

héz ezt a hosszú időszakot röviden összefoglalni. Mégis, egy-
egy kiemelkedő eseményt, kedves emlékeket idézz föl nekünk!

Ez a munkahely az első, egyben  az utolsó munkahelyem  
volt.1949-ben kezdtem itt, 1950-ben neveztek ki.1967-ig taní-
tottam, majd 1986-ig,  nyugdíjazásomig szólt igazgatói meg-
bízatásom.

Sokminden történt azalatt az idő alatt. A férjem két évig 
volt igazgatója az iskolának, aztán  Rákócziújfaluban, később 
Szolnokon a Pedagógus  Szakszervezet elkötelezettjeként 
dolgozott, mint a Szolnok megyei bizottság titkára. Mind-
ezek mellett a központi vezetőség tagja volt.  Ő alakította ki a 
tornaszobát  a régi épületben. Az összenyitható terem is az ő 
ötlete volt. A segítés, a tenniakarás az egyértelmű mozgatóerő 
volt  benne, hiszen kezdeményezésére vezették be a pedagó-
gus lakásépítési kölcsönt. Sokan éltek ezzel a lehetőséggel.

Amikor a zánkai tábort vettük, már én voltam az igazgató. 
Ezt a  TSz segítségével tudtuk megvásárolni. Hosszú- hosszú 
évtizedekig patronálták iskolánkat. A később épült faházak 
építése is nekik köszönhető.
Amikor még alsó tagozatban tanítottam, igen nagy létszámú 
osztályok voltak, ezért váltott tanítás volt. Belegondolok, 
hogy honnan hová jutottunk, hogyan változtak a községben 
az oktatás feltételei!

Akkor az óvoda is csak két csoporttal működött! Fáj a szí-
vem az óvoda épületéért. Amikor már olyan sok gyerek volt, 
hogy nem fértek el, akkor alakítottuk ki –szintén TSz támo-
gatással az orvoslakásból a Rákóczi úti óvodát. Tudom, hogy 
ideálisabb környezetben vannak most a gyerekek, hiszen az 
önkormányzat célszerűen döntött, de én attól függetlenül saj-
nálom. 

A további négy tanterem építése is az előbb említett segít-
séggel valósulhatott meg. A kezdeményezés tőlünk, az akkori 
iskolavezetéstől származott. A megvalósításban nagy szerepe 
volt az elnöknek, Bereczki Lászlónak is. 

Ezt így végiggondolva  azt hiszem, nincs miért szégyen-
keznünk, de megállni nem lehet, és látom, hallom, tudom,- és 
erre büszke is vagyok, hogy most már az utódok csinálják, 
hisz nagyon szépen bővült és fejlődött azóta is az  iskola.
Amit sajnálok,  de az országos probléma, hogy nagyon 
lecsökkent a gyereklétszám.

Úgy tudom, komoly társadalmi megbízatásaid is voltak.

Aranydiplomás tanárnőnk
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Kérjük, rendelkezzen adója 1%-áról a Rákóczi 

Néptáncegyüttes javára! 
A Rákóczi Néptáncegyüttes 1992-ben alakult, öt éve 

működik közhasznú egyesületként. Célunk: a néptánc 
hagyományainak őrzése, ápolása, népszerűsítése. Tag-
jaink jelen vannak minden községi rendezvényen. Az 
elmúlt években táncosaink elvitték Rákóczifalva hírét 
megyei, országos rendezvényekre.
Többször szerepeltünk műsorunkkal külföldön.
Tevékenységünk elismeréseként 2004-ben megkaptuk a 
„Rákóczifalváért”

Kulturális Díjat, melyre büszkék vagyunk.
Az elmúlt évben az SZJA 1 %-ból egyesületünk 84 513 Ft-
ot kapott, melyből  fellépő ruhákat varrattunk.
Köszönjük eddigi támogatásukat! Kérjük, tegyék 
meg ezt ebben az évben is!

ADÓSZÁMUNK:  18835412-1-16
 a Rákóczi Néptáncegyüttes vezetősége és tagsága

Tisztelt Adófizető!
Igen, országgyűlési képviselő voltam négy cikluson ke-

resztül és a Hazafias Népfront Szolnok Megyei  Pedagógiai
Bizottságának  voltam az elnöke. A megyéből  a szülői mun-
kaközösség elnökeinek  évente egy- két alkalommal ankétot  
szerveztünk, s előadásokat is hallgathattak. Bizony sok időt 
elvett ez a két feladat. Mint képviselő 12-13 település tartozott 
hozzám, évente kellett beszámolót tartani és havonta fogadó-
órát. Rengeteg adminisztrációval járt, sokat kellett készül-
nöm, sokszor voltam távol, de nyugodtan mentem, mert   az 
igazgatóhelyettes kollégáim és az egész tantestület helytállt, 
mindig tudta tennivalóját. Képviselői felszólalásaimban  a 
parlamentben kizárólag az oktatás feltételeinek javítását szor-
galmaztam.  

A megbízatások, sok-sok munka elismeréseként Minisz-
teri Dicsérő oklevelet,” Szakszervezeti munkáért” kitüntető 
jelvényt,az Oktatásügy  Kiváló Dolgozója címet, Kiváló tanító 
Munkaérdemrend kitüntetést kétszer is átvehetett.
Szoktál találkozni a volt tanítványokkal?

A volt tanítványok nagyon érdekes hatásokat váltanak ki 
bennem, ha találkozunk. Megismerni megismernek, inkább 
én nem ismerem meg minden esetben őket. Ha szakipari mun-
ka, házon belüli probléma van, igazán segítőkészek. Ugyanezt 
mondhatom el az önkormányzat felé is, mindig készségesek, 
ha kéréssel fordulok hozzájuk.
A volt tanítványok közül többen a pedagóguspályát választot-
ták, közülük sokan a rákóczifalvi iskolában maradtak, vagy 
éppen az óvodában dolgoznak.
Alapvetően azt juttatja eszembe, hogy az idő rohan mindenki 
fölött, - főleg fölöttem-, ők meg most erejük teljében vannak, 
teszik a dolgukat. Sokan megfordulnak nálam, s akik hozzák 
az ebédet, ők is tanítványaim voltak. Kedvesek, udvariasak.

Érdekes az embernek így áttekinteni az életét. De az élet 
gondoskodik arról, hogy mással is foglalkozzunk. A csalá-
dom, a gyerekek nagyon aranyosak, az unokák is gyakran 
jönnek. Már felnőtt emberek. Féltenek, gondoskodó szeretet-
tel vesznek körül.
Ahogy telnek az évek, a találkozók is egyre meghittebbé vál-
nak, mára sajnos néhányan meghaltak. Érzelmileg sokkal job-
ban kötődünk egymáshoz. Egyre kevesebben vagyunk.

Mivel töltöd a napokat?
Rendszeresen olvasom a napilapokat, hallgatom a Rákóczi 

Hírmondót, olvasom a Rákóczi Lapot. Szívesen olvasok rövid 
tartalmú kis könyveket. Az olvasás mellett másik hobbim a 
keresztrejtvények fejtése is. Egy időben be is küldözgettem, 
ma már ehhez nincs lelkierőm.
Sajnos az elmúlt másfél évben  két műtétem volt, ennek előz-
ményei és következményei miatt a községben személyes 
találkozásokra alig van lehetőségem. Személyesen kevesen 
keresnek föl, sokan telefonon vagy levélben tartják a kapcso-
latot. Volt munkatársaimmal, Dr. Rékásiné Tóth Máriával és 
Dezső Ilonával rendszeresen találkozunk.

Köszönöm a beszélgetést ! A gratulációm mellé fogadd jó-
kívánságaimat is !                                                     K.G.
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CSENDES MEGEMLÉKEZÉS

Az Integrált Szabadidő Központ csendes megemlékezés-
re és gyertyagyújtásra hívta a rákóczifalvai polgárokat janu-
ár 12-én, a doni áttörés 63. évfordulóján.
Mire is emlékeztünk ezen a napon? A II. világháború 3. évé-
ben Hitler azt követelte szövetségeseitől, köztük Magyar-
országtól, hogy hadseregeik erőteljesebben kapcsolódjanak 
be a hadműveletekbe. A 2. magyar hadsereg parancsnoksága 
207 ezer fős személyi állományt mozgósított. A kiszállítást 
követően a hadsereg csapatai súlyos harcok árán érték el a 
Don folyót. Több mint félév telt el az orosz tél ellen mit sem 
védő ruházatban, túl kevés és túl rossz minőségű élelemmel, 
szegényes fegyverekkel, mire 1943. január 12-én a szovje-
tek nagy erejű ellentámadást indított, amelynek a 2. magyar 
hadsereg képtelen volt ellenállni. Az egyéves tevékenység 
alatt a hadműveleti területen mintegy 125 ezer honvédet és 
munkaszolgálatost veszített a 2. magyar hadsereg – 125 ezer 
fiút, férjet, apát veszített Magyarország.

A zalaegerszegi Németh József hat elemit végzett 22 esz-

KERTBARÁT FELHÍVÁS
A rákóczifalvai Kertbarát Kör szervezésében 2 x 4 órás 
képzés indul azoknak a rákóczifalvai lakosoknak, akik-
nek a növényvédő szerek vásárlására jogosító enge-

délyük lejárt vagy lejár. 
Jelentkezési határidő: 2006. január 31. Jelentkezni lehet a 

könyvtárban (Rákóczi út 21., 56/441-025) és 
Simon Györgynél (Hunyadi út 25., 56/441-625, 

20/496-42-87.

a doni áttörés áldozataira
tendős tizedesként került a frontra. Ezer főt számláló zász-
lóaljából 14 tiszt és 183 főnyi legénység érkezett vissza 
Magyarországra. Nem volt író, költő – csupán egy fiatal 
férfi, aki a poklot járva írta le naplójában a történéseket. 
1943. január 12.: „Napjaink egyformák. Úgy látszik, nekünk, 
míg egy szálig leszünk, itt kell lennünk, haza, csak a jó Isten 
tudja, mikor mehetünk. Én már belenyugodtam sorsunkba, 
hogy itt kell elvesznünk valamennyiünknek. Már kilencedik 
napja, hogy az első vonalban vagyunk, és mégsem váltanak 
le bennünket.” Január 14.: „Hajnali négy órakor az orosz az 
egész vonalon végig általános támadást hajtott végre. Gon-
dolatban mindenkitől elbúcsúztam, mert úgysem fogom 
látni többé őket. Borzasztó hideg volt, 45 fokra süllyedt a 
hőmérő.” Január 22.: „Napjaink keservesen telnek. Ma ott 
hagytuk a Don-partot. Ronda idő volt, erős hó és szélfúvás, 
alig lehetett menni. Már három éjszaka nem aludtam és két 
este nem ettünk vacsorát, este nem tudták behozni, és csak 
reggel jött meg a konyha, de már akkor minden romlott volt, 
megenni már nem lehetett, így hát koplaltunk másik estig.”

KATTINTSON RÁ
Civil kezdeményezésre, mindenféle anyagi támogatás nél-
kül jött létre a www.rakoczifalva.atw.hu című a internetes 
közéleti magazin.  Az érdeklődők a folyamatosan frissülő 
honlapon betekintést nyerhetnek községünk szervezeteinek 

programjaiba, eseményeibe.
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I N T E R J Ú

2005. október 7-én volt az első foglalkozás állatszerető 
gyermekek részére a helyi általános iskolában. 
Több mint 60 gyerek jött el a megnyitóra és többségük azóta 
is rendszeresen részt vesz a szakkör munkájában. „Élősa-
rok” lett kialakítva a 6.a tantermében.
Vadász Istvánné igazgatónő és Nagyné Németh Margit ta-
nárnő adott helyet, szakmai és erkölcsi segítséget a folya-
matos munkához.
Egy közel 100 l-es akvárium, több terrárium kisrágcsálókkal 
és sok-sok dekoráció felhasználásával alakítottuk ki közö-
sen a gyerekekkel az élősarkot. Heti rendszerességgel pén-
tekenként 14-15 h-ig a kicsiknek (1-3. oszt.) 15-17 h-ig a 
nagyoknak (4-8. oszt.) van foglalkozás.
Igyekszem a több mint 40 éves gyakorlati tapasztalatai-
mat, tudásomat átadni a gyerekeknek. Megismertetni és 
megszerettetni velük a környezetünkben és a távoli tája-
kon élő állatokat.
Tavaly a nyári táborban (Faluházban) amikor állatismereti 

versenyt rendeztem a gyerkőcöknek, akkor döntöttem el, 
hogy szakkört szeretnék indítani, mert ott derült ki, nagy 
megdöbbenésemre, hogy 7. osztályos gyerekek nem tudták, 
hogy mi a Tiszavirág.
A szakkörösökkel több alkalommal is kirándultunk már a 
környéken, amit sokkal gyakoribbá akarok tenni a hétvége-
ken.
Ezúton mondok köszönetet Tóth Lajos Polgármester úrnak, 
mert az Ő, illetve a polgármesteri hivatal anyagi és erkölcsi 
segítsége nélkül ez a szakkör nem indulhatott volna be.
Illetve köszönetet mondok azoknak a szülőknek is, akik 
adományaikkal szintén segítséget nyújtottak. Későbbi ter-
veinkben szerepel még több kirándulás távolabbi helyekre 
(Jászberény, Budapest), de ez csak újabb anyagi támogatás-
sal lehetséges.

A szakkör valamennyi kisdiákja és Ulviczki György a szak-
kör vezetője

Állatbarát szakkör az iskolában!
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IFJÚSÁG OLDALA

Biztos mindenki ismeri a fiatalok által sokat látogatott
Bodza Sörözőt. Most nem is a Sörözőről, hanem a felette 
működő manikűr és kozmetikai szalonról szeretnék írni.
Mint talán sokan ismerik az ott dolgozó testvérpárt, kik most 
a riport alanyaim.
Szeretném Önöknek bemutatni, Seprényi Katalint ill. húgát 
Mónikát. Kata manikűrösként, Mónika pedig kozmetikus-
ként dolgozik. 
- Sziasztok lányok, mesélnétek az olvasóknak a pályátok kez-
detéről?
K: A „körmös suli” alapjait első ízben Szolnokon kezdtem, 
majd folyamatosan szakmai továbbképzéseken vettem ill. 
veszek részt.
M: 2002-ben kezdtem el a szakmát tanulni. 2004-ben Orszá-
gos Szakmai Versenyen 4. helyezést értem el, ezért felszaba-
dultam az iskolapadból.
- Mióta dolgoztok a szakmában?
K: 3 éve dolgozok.
M: 1,5 éve dolgozom. 
- Mivel várjátok a szépülni vágyókat?
K: Nálam akár órákat is elböngészhetnek a hölgyvendégek a 
körömdíszítő minták sokaságában. Ilyenkor télen picit rend-
be hozom a kiszáradásra hajlamos kéz- és lábbőrt egy kis 
krémes masszírozással. Tartós körömdíszítést is kérhetnek 
színes zselével.
M: GIGI kozmetikumokkal dolgozom. E termékek ki-
emelkedő minőségű alapanyagokból összeállított krémek. 
Minden termékben a Holt-tenger gyógyító vize van. Kü-
lönösen fontosnak tartom a kozmetikai gépek használatát, 
iontoforézissel különböző hatóanyagokat juttatunk a bőrbe, 
ultrahanggal e hanghullámok ütögetik be a hatóanyagokat.
- Mik a további terveitek?
K: További terveim között van a parafinolajos kéz- és láb-
ápolás, amit így a téli időszakban fokozatosan ajánlok. 
M: Nekem pedig a terveimben szerepel, hogy elsajátítsak 
egy újfajta gyantázási technológiát és szemkezelést. Illetve 
kiegészíteni még az arc- és testkezeléseket Vacum Air gép-
pel.
- Mi ma a TRENDI a szakmáitokban?
K: Manapság a férfiak figyelmének felhívása a szépségápo-
lásra a legtrendibb. Férfi vendégeimnek is szeretném a „Ja-
pán manikűr”-t behozni, ami 1-2 alkalom után már nagyon 
szép fényt ad. Műköröm díszítésénél most divatosak a kö-
vek, virágok, csillámporok, törtkagyló.
M: Nálunk a sminkelés terén vannak divatdiktátorok, most 
az erőteljes színek a divatosabbak, továbbá, hogy egyszer-
re sokféle szín legyen a szemhéjon. Az arcpirosítót csillogó 
árnyalattal színezzük át. 
- Milyen anyagokkal dolgoztok?
K: Crystal Mails műköröm anyagaival, OPI körömlakkok-
kal, Orly és Sparitual körömlakkokkal.

M: Mint már említettem GIGI kozmetikumokkal, melyek 
professzionális termékek. Egy termék attól professzionális, 
hogy annyi illat-színanyag és tartósítószer van benne, mely 
által csak szakember adhatja otthoni bőrápolásra.
- Mit üzentek a mai fiataloknak, így a tavasz kezdetén?
K: Én mint körömszakember, egy idézettel üzennék, még 
pedig: „ És érezzék egy kézfogásról rólad, hogy jót akarsz, 
és te is tiszta jó vagy!” (Váci Mihály)
M: Tavaszra a bőr megfáradt, részben külső (hideg szél, 
száraz benti levegő, napfény hiánya), részben belső hatások 
miatt. Ezért tavasszal a bőrt vitalizálni kell, erre nagyon jó 
a C+A vitaminos kezelés, Aloe Vera kezelés, E vitaminos 
kezeléseim is. 
- Lányok köszönöm a beszélgetést. Sok sikert kívánok nektek 
a pályátokon és családi életetekben. További jó munkát és 
sok elégedett vendéget kívánok nektek.

M.P.Zs

Hát igen vannak akik a szilvesztert kellemes hangulatban 
töltik (az emberek többsége), azonban vannak akik mások 
bosszantására, és kár okozásra, a vandalizmusra esküsznek.
Elgondolkodtató, hogy mi az ami egyeseket arra az elhatá-
rozásra buzdít, hogy az extrém sportolók a sportpályán levő 
eszközeit szilveszter éjszakáján szétverjék. A fiatalok sok
munkájába és energiájába tellett, amire ez az edzésre alkal-
mas kis pálya elkészült.

Ki az akinek szúrja a szemét, hogy mások hasznosan, 
sportolással töltik szabad idejüket?
Kinek jó az, hogy a sportpálya környéke tele van eldobált és 
széttört üvegekkel, amelyek akár balesetet is okozhatnak?
Kérjük, hogy akinek bármi köze is van az egészhez, többet 
ne tegye, hiszen egy kultúrált, civilizált világban élünk.
Közös munka és elhatározás kérdése, hogy ez így legyen!

Green World Team klub tagjai
(az extrémesek)

A képek magukért beszélnek!

„Mi folyik a Bodzában!”

Szilveszteri vandalizmus!
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Kedves Olvasóink! Télen nehezebben kel útra az ember, 
hiszen az időjárás sem igen kedvez egy hosszabb kiruccanás-
nak. / Ha csak nem síelni megyünk, vagy egy gyógyfürdőbe. /  
Ezért ebben a lapszámban egy íz- világában igen gazdag uta-
zásra invitálom Önöket, legalább így mozduljunk ki otthonról. 
Ellátogatunk Egerbe, Makóra, és Bólyra.
Egri húsgombócleves
Hozzávalók:
1 fej vöröshagyma,3 gerezd fokhagyma,2 evőkanál zsír,25 dkg 
darált sertéshús, só, bors, őrölt pirospaprika, 1mokkáskanál ka-
kukkfű, 5dkg búzadara,2 tojás, 1,5 l húsleves
Az apróra vágott hagymát és fokhagymát zsíron megfuttatom. 
A húst és a kihűlt hagymát a sót, borsot, pirospaprikát, kakukk-
füvet, tojást, búzadarát összekeverem, 10 percig hideghelyen 
állni hagyom. Dió nagyságú gombócokat formálok belőle és a 
húslében kifőzöm.
Makói papszelet
Hozzávalók:
60 dkg sertéslapocka egyben, 3 dl olaj, 3 fej közepes vörös-
hagyma, 1-2 dl csontlé, 2 dkg liszt, só , bors
A lapockát besózom, megborsozom és fél órát állni hagyom. 
Ezután kevés olajjal, 1 fej felkarikázott hagymával a csontlében  
felteszem és puhára párolom. Közben elkészítem a hagymát. 
Karikára vágom, lisztben megforgatom és forró olajban ropo-
gós pirosra sütöm. A megpárolódott puha húst fölszeletelem 
tálra helyezem és beborítom a sült hagymával. Petrezselymes 
burgonyát kínálok mellé.
Bólyi túrós
Hozzávalók:
10 dkg vaj, 25 dkg rétesliszt, 17 dkg porcukor, fél csomag sütő-
por, 50 dkg túró, 1 cs vaníliás cukor, mazsola, 2 dl tej, 2 tojás
5 dkg vajjal kikenünk egy közepes tepsit. A lisztet összekever-
jük a porcukorral és a sütőporral. Ennek a keveréknek felét a 
tepsibe szórjuk. Rámorzsoljuk a túró, mazsolát és meghintjük  
a vaníliás cukorral. Rászórjuk a maradék cukros lisztet, rámors-
zsoljuk a maradék vajat. A tejben elkeverjük a két egész tojást  
és a tetejére öntjük. Közepesen forró sütőben megsütjük.

 Jó étvágyat kívánok !
Amennyiben tetszett ez az utazás a következő lapszámban 

egy európai körútra várom Önöket.
Kedves Olvasóim!  Nagy örömömre szolgált az Önök által 

adott visszajelzés a két legutóbbi lapszámban megjelent írásom 
után. Volt olyan olvasó, aki iskolai dolgozatának összeállítá-
sához kért segítséget, volt aki receptpályázatra küldte el az itt 
olvasottakat és nyert vele. Köszönöm az ilyen apró visszajel-
zéseket, hiszen ez megerősít abbéli hitemben, hogy érdemes 
dolgozni, mert a község lakói nyitottak az újságban megjelen-
tekre.
Kérem, hogy tegyék ezt a jövőben is , akár kritikus szemmel 
is.  

Feketéné Molnár Zsuzsanna

Gasztronómiai utazás

EZ IS, AZ IS 

A lap előző számában megjelent kérdésre, miszerint „Mi-
ért nincs Rákóczifalván Bursa Hungarica?”, a Polgármes-
teri Hivatal részéről az alábbi választ kaptuk: 

Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzatának – önként 
vállalt kötelezettsége alapján – hosszú évek óta jól működő 
ösztöndíjrendszere van, mely a nappali tagozaton főiskolai, 
vagy egyetemi tanulmányokat folytató fiatalok részére nyújt
anyagi támogatást, a tanulmányi eredmény tekintetében és 
a családban az egy főre jutó jövedelem összegére figyelem-
mel. A helyi önkormányzati rendelet kedvezőbb feltételeket 
állapít meg – a jogosultságot, igényelhetőséget és a támoga-
tás összegét tekintve is –, mint a Bursa Hungarica. Beveze-
tése tehát nem jelentene előnyt a hátrányos szociális helyze-
tű, hallgatói jogviszonnyal rendelkező rákóczifalviaknak.

Kérdések, válaszok

Második kérdés volt, hogy mi az utolsó módosított idő-
pontja a COOP áruház átadásának, mi miatt késik ennyit? 

A kérdésre Kun Árpád úr adta meg a választ. A beruhá-
zásnál szándékos volt a határidő csúsztatása, a lakások áfá-
jának 20 százalékosra való változása miatt. A teljes projekt 
kivitelezésének végső dátuma 2006. március vége-április 
közepe. Ezen belül az áruház átadása – ami időjárás füg-
gő – várhatóan február körül megtörténhet és február végén 
megnyitható lesz. 

Buszmegállóban beszélik
Miért van üresen az újságos pavilon mellett, a község 

legfrekventáltabb helyén lévő  üzlethelyiség?
Korábban kedvelt bevásárló helye volt a reggelire vágyó 

iskolásoknak és a Szolnokra utazóknak.
Mi a terve az önkormányzatnak az üres pavilonnal?
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É V F O R D U L Ó R A

 Negyedik levél
A börtönből kiszaba-

dult II. Rákóczi Ferenc 
Lengyelországba me-
nekült, ahol találkozott 
gróf Bercsényi Miklós-
sal, aki letartóztatása 
elől szökött át a határon. 
Széleskörű diplomáciai 
tevékenységbe kezdtek, 
szövetségeseket, támo-
gatókat igyekeztek sze-
rezni a magyar népet 
elnyomó bécsi törekvé-
sek ellen.
Rákóczi így írta le 
“Emlékíratok” című írá-

sában a parasztok küldötteivel, és az első, harcolni kész csa-
patokkal történt találkozását:

“ A magyar népet tűrhetetlen követelésekkel és adóeme-
lésekkel nyomorgatták. Elrendelték, hogy a vármegyék 
állítsanak tizenkétezer embert, akiket majd Olaszországba 
és a Birodalomba küldenek. Bige László és mások jöttek 
hozzám Brezánba, és előadták nekem a nép végső nyo-
morát, a kétségbeesést, amely arra kényszeríti őket, hogy 
fegyvert fogjanak, ha állapotukat megszánom és bármiféle 
segítséget ígérek nekik. Hogy csak kisszámú császári csapat 
tartózkodik az országban a helyőrségek kivételével, hogy a 
Montecucoli-ezred már meg is kapta a parancsot az indulás-
ra, és útban van Olaszország felé, s ezért, ha bármilyen kis 
segítséget nyújtanának nekik, könnyű volna fegyverfogásra 
bírni a lakosságot. Később Majos István, és Papp Mihály 
nemesember jött hozzám. Elmondták, hogy a népből több 
ezren fogtak fegyvert, s a határon érkezésemre várnak, ezért 
az ő nevükben is kértek engem, ne hagyjak cserben ilyen 
sokaságot, mely csak az én segítségemben bízva és remény-
kedve szánta el magát a legvégsőkre, és nem hiányzik se 
szívük, se bátorságuk ahhoz, hogy pontosan végrehajtsák 
parancsaimat, de vezérre van szükségük, számuk naponta 
növekszik, és nem maradhatnak már soká tétlenül.
A hívságos dicsőség, a buzgóság a haza szabadsága iránt, a 
nagylelkűség s az a kívánság, hogy semmivel se vádolhas-
sam magamat, végül tanácsot sugallt. Bíztam ügyem igazsá-
gában és Isten segítségében, és egy nagyon esős nap estéjén 
elindultam.1703. június 16-án voltam a Magyarországot és 
Lengyelországot elválasztó Beszkidek-hegyek lábánál. Ta-
lálkoztam a rám váró csapatokkal. Ötszáz helyett alig volt 
kétszáz gyalogos, botokkal, kaszákkal, és rossz parasztpus-
kákkal felszerelve, és ötven lovas. Vezérük Esze Tamás volt, 
egy paraszt, tarpai jobbágyom, és Kis Albert, bűneiért körö-
zött tolvaj és gonosztevő. A többi a nép alja volt, és rablás 
közben tanulta meg a hadi mesterség elemeit.

Miután az így összegyűlt kis parasztsereg első örömkitörését 
mérsékeltem, megszüntettem a lövöldözést és szóltam hoz-
zájuk. Egyesek rám ismertek szavaimról, mások kételked-
tek, hogy én vagyok-e, míg végül eloszlattam a kételyeiket 
egy hosszú beszéddel, amelyben élénken kifejeztem buzgal-
mamat a haza iránt és őszinte szeretetet irántuk. Ekkor buz-
gó örömmel hűséget esküdtek nekem. Az eleséget jelenlé-
temben osztották ki, ügyeltem rá, hogy ne hozzanak se bort, 
se pálinkát e rosszul fegyelmezett népség közé. Kihirdettem 
a hadiszabályokat, és bírót rendeltem a fegyelem fenntartá-
sára. Kezdettől fogva szigorú és igazságos példát akartam 
állítani a vétkesek ellen, hogy ezt a népi katonaságot a fenyí-
téktől való félelemmel lehessen kordában tartani.
Csapataim létszáma néhány nap alatt háromezer ember-
re emelkedett. Erejüket túlbecsülő paraszti lelkesedésük is 
napról napra növekedett. Parasztpuskákkal felszerelt lovas-
ságom hamarosan háromszáz emberre nőtt.
Miután hadaink száma és bátorsága így megnövekedett, át-
léptem Magyarország határát, mint Caesar a Rubicont. Portyá-
kat küldtem mindenfelé, és megtudtam, hogy nem mutatkozik 
és nem közeledik sehol ellenség. Elhatároztam, hogy leeresz-
kedünk a munkácsi vár alatti síkságra, és megszálljuk az 
ugyanilyen nevű várost. Mert ha csapataimat növelni akar-
tam és élelmiszert akartam találni, úgy nem időzhettem to-
vább a hegyek között. A magyar katonaság szelleme olyan, 
hogy az alföldi lakosok borzadnak a hegyekben való tartóz-
kodástól.
A tiszántúli nép titkos követségei, a hajdúvárosok, a jászok 
és a kunok hívtak, hogy ereszkedjem le a síkságra.

Idén ünnepeljük II. Rákóczi Ferenc születésének 330. év-
fordulóját, melyről községünkben nagyszabású rendezvény-
nyel kívánuk megemlékezni.
A rendezők tervei szerint a jeles alkalmat március 24-27. 
között, többnapos kulturális programmal szeretnénk megün-
nepelni. Ehhez kérték jónéhány ismert rákóczifalvi kötődésű 
polgár segítségét, hogy ötleteikkel, véleményükkel járulja-
nak hozzá a rendezvény sikeréhez.

A részletes, kidolgozott programot következő számunk-
ban tudjuk leközölni. Mindenesetre az előzetes elképzelések, 
tervek azt mutatják, hogy mindenki találhat magának meg-
felelő programot: lesz néhány tudományos előadás, szinész-
néző találkozó filmvetítéssel, Kuruc Hagyományőrző Egye-
sület bemutatója, katonai bemutató és többféle kiállítás.

Az ünnepség-sorozat fontos része a II. Rákóczi Ferenc 
Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
szervezésében megrendezésre kerülő Rákóczi Emléknap és 
Országos történelmi verseny. 

A rendezvény sikeréhez elsősorban Önök, rákóczifalvi 
polgárok tudnak hozzájárulni azzal, hogy minél többen 
vesznek részt a rendezvényeken.                           pbm
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1942-ben már másodéves hentesinas voltam egy szolnoki 
mesternél. 

A háború miatt nem lehetett hozzájutni élő vágnivaló ser-
téshez és borjúhoz, ezért ritkán volt vágás. Olyan nagy igény 
volt a nyers, frissen vágott húsra, hogy nem jutott belőle fel-
dolgozásra /sózásra, füstölésre/. Így nem is lehetett a mester-
séget igazán megtanulni. Azon gondolkoztam, hogy telik raj-
tam az idő, nem tudom majd megszerezni a segédlevelet. 
Megjegyzem hogy előzőleg már egy évig Rákóczifalván 
Szűcs Béla mesternél voltam inas. Innen éppen azért mentem 
át Szolnokra, mert nem volt szakmai munka, csak egy nagy 
kert, ahol állandóan dolgozni kellett. Itt a szolnoki mesternél 
is utólért a szakmai munka hiánya, azzal a különbséggel, hogy 
Szolnokon más egyéb munkát sem tudtak adni. 

Szolnokról vasárnaponként jártam haza Falvára nagyszüle-
imhez. Hétfő reggel kellett visszamenni, de nem volt értelme, 
mert semmi szakmai munkám nem volt. Az volt a jó, hogy 
hetenként kétszer tanonciskolába kellett járni. Korábban is 
szerettem volna iskolába járni, de dolgozni kellett mennem az 
elemi iskola 6. osztályának befejezése után. Szó sem lehetett 
továbbtanulásról, szegények voltunk. 
Úgy értem meg az 1942. év október hónap első napjait, hogy 
kétszeri csalódás után voltam. Egy vasárnap délben mondtam 
a mesternek, hogy hétfőn nem jövök vissza, nem tanulom meg 
a mesterséget, meg fázom is a szobába, ahol alszom. Nem 
örült neki, szidni kezdett, de nem vártam meg, hogy folytassa. 
A fehér kötényemben benne volt a saját csontozókésem, fel-
vettem és ott hagytam a házat. 

A következő héten bementem Szolnokra az iparosiskolába, 
bejelentettem, hogy nem leszek tovább inas. Ezzel lezárult 
életem egy szakasza. A mester csak a jövő év márciusában 
bontotta fel a tanoncszerződést, hivatalosan 25 hónapig vol-
tam hentesinas. Ennyi idő alatt meg kellett volna tanulni a 
sertés-borjú-marha-vágás és húselőkészítés alapvető fogása-
it, de sajnos nem tanultam meg. A háborús gazdasági helyzet 
begyűrűzött az inasokhoz is. 

Ilyen helyzetben jelentkeztem a repülőtéri építkezésen, 
ahol akkor sok szakmunkást és segédmunkást foglalkoztat-
tak. Nem kellett hozzá protekció, hogy felvegyék azt, aki ott 
akart dolgozni. Apám már ott dolgozott akkor, amikor én je-
lentkeztem. Szólt az állványozók brigádvezetőjének, az meg 
szólt a művezetőnek, hogy ne a segédmunkásokhoz, hanem 
az állványozókhoz osszon be. Így is lett. Ez egy kb. 20 fős ál-
landó csapat volt, ahol a vezető és még két ember már koráb-
ban is dolgozott együtt egy budapesti építkezésen. Ők hárman 
voltak azok, akik tudtak a két emeletes vagy annál nagyobb 
épületekhez is feljárót /trepnit/ építeni. Mi többiek segédmun-
kások voltunk, de idővel mi is ketten vagy hárman, gyakorla-
tot szereztünk és különösen a külső létraállványok építésénél 
alkalmaztak bennünket.
Emlékszem arra, amikor az első hét szombatján fizetést kap-

tam. Olyan szokás volt, ha nagyapánk vagy mi hárman test-
vérek pénzt kerestünk, azt nagyanyánknak odaadtuk. Azzal, 
hogy én hetenként fizetést kaptam, javult az öttagú család
anyagi helyzete. Az első fizetésből visszakaptam egy pengőt a
nagymamámtól. Ebből fizettem a mozit. Más költségem nem
volt. Nem szoktam rá a dohányzásra, sem a kártyázásra, sem 
az alkoholra.

Ebben az időszakban barátkoztunk össze B. Kiss Istvánnal, 
aki már a repülőtéren dolgozott korábban is. Saját szerszámával 
volt az építkezés kovácsmestere. Volt két ráverő munkatársa is, 
azok nevére nem emlékszem pontosan. A barátság évekig, 
1946 őszéig tartott. Jártunk egymás lakására és bálakba. Egyi-
kőnk sem dohányzott, nem is kártyázott, így nem volt nehéz 
a szabadidőnket összeegyeztetni. Voltunk nehéz helyzetben, 
amikor a Netovább csárdából egy bál alkalmával kisebbség-
be kerültünk. Lányok miatt mentünk a bálba, de ez néhány 
szandaszőlősi, egyébként szintén a repülőtéren dolgozó ba-
rátunknak, nem tetszett. A lányok is dolgoztak, malterhordók 
voltak. Átlagos hétköznapon jól megvoltunk a fiúkkal, de ilyen
bálak alkalmával a kivagyiság előjött és az elődeink  nyomdo-
kain haladva zavartuk, vagy legalábbis ijesztgettük egymást. 
Itt se volt tettlegesség, mert mi ketten tervszerűen lassan, de 
meghátráltunk. Lehet hogy vannak, akik emlékeznek ilyes-
mire? Elgondolhatja a kedves olvasó, hogy amikor a szandai 
fiúk jöttek Falvára moziba vagy bálba, ők is visszavonultak
a túlerővel szemben. Ez az eset már 1943-ban inkább ősszel 
történt. Ekkorára kialakultak az állandó munkakapcsolatok 
fiúk-lányok között és ezt követték a komolyabb kapcsolatok,
amiből később házasság is lett néhány esetben.

Az 1942. évről lényeges esemény nem jut eszembe. Talán 
annyi, hogy a munkakapcsolatom jól alakult. Az állványozók-
nál nehéz volt a munka, de jól meg is fizették. Lett belőle új
ruha, cipő, jutott a testvéreimnek is. Az idősebb kovácsinas 
lett, a fiatalabb 1944-ben fejezte be a 8. osztályt.  

Bartos László

Emlékeim az 1942-44-es évekből

Folytatás a következő számban.

Fotó a negyvenes évekből
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„Legbiztosabb támogatónk a tehetségünk” 

Az 1989-es „módszerváltás” óta eltelt 16 év egyre több itt 
élőt ébresztett fel, hiszen a szocializmus építésekor is majd 
„a jövő” és majd jó lesz volt. Gyorsan 60 év lett a jövővárás-
ból, ahol boldogság és béke vár bennünket. Minden megvál-
tozott és hiába hangoztatták az EU-ból „egyenlő feltételek 
vannak”. 

Azt elhallgatták, hogy a feltételek egyenlők, csak a lehe-
tőségek nem, hiszen a belépő tíz csatlakozó ország gazdasá-
gi teljesítménye Hollandiáéval volt egyenlő!
Ott nem kérdés egy település úthálózatának kiépítése, nem 
kérdés a rendezett környezet, a tisztaság. A vasfüggönyön 
túl ez már 50 éve megoldott dolog. 

Minden biztosítva volt ahhoz, hogy Európa kettészakadá-
sakor ott felejtettek bennünket, ahol hagytak. 
A versenyt így persze ők bírták jobban és most megvettek 
bennünket „üveggyöngyért”, s nagyon jól tudják, ha mo-
rálisan lepusztítanak, bármit tehetnek velünk. Már benne 
vagyunk a folyamatban, egy puskalövés nélkül az ölükbe 
hullottunk, aminek titkon örülnek. Ezek az országok évszá-
zadok óta már országok kifosztásából éltek, gyarmataikat 
nyomorban tartva és kincseiket elhordva jutottak el, ahol ma 
élnek. 

Azt gondolom Kína fénysebességgel fejlődik és a mi EU-
nk az ott megtermelt áruk ÁFA-jából akar megélni. Ez persze 
minket még hátrányosabban érint, hiszen nem vesszük észre, 
nem az állam fog bennünket megvédeni és főleg nem a poli-
tikusok. Nekünk magunk kell, hogy célt találjunk. 
Amiben nyerők lehetünk és a megélhetést is biztosíthatja, 
csak a túristák fogadása. A mezőgazdaság nagy területen 
gazdaságos. Ez néhány család jövője lehet. Ipar sosem volt, 
tehát ez sem megoldás. Tudom, az örök kételkedők nem 
hisznek a turizmusban, de azt hiszem meg kell próbálni. 
Rengeteg hibával, problémával kell szembesülni és mégis 
ezen az úton járunk a legjobban. 

A környezetünk, a hozzáállásunk már kezd ebben is meg-
felelni a kor követelményeinek. Azok, akik belefognak a 
vendégfogadásba, sok kételkedőt győznek meg döntésük 
helyességéről. Ez erkölcsileg és anyagilag is jelentkezni fog, 
mert a falu „mozgásba lendül”. Érkeznek a külföldi dele-
gációk, viszik hírünket, vennének is emléket tőlünk-rólunk. 
Ha itt vannak a vendégek, az a legjobb reklám ha elhitetjük 
velük „a megoldást keressük és nem a kifogást”. 

Az ők teljes kiszolgálása garancia arra, hogy visszatér-
jenek és ha néhány közülük még házat is vesz a faluban, 
már „nyert ügyünk” van. Senkinek nem kell magyarázni, azt 
hiszem ha néhány tudós, művész a mi falunkat választaná, 
milyen erkölcsi lökést jelentene számunkra, hiszen második 
otthonukká választanák Rákóczifalvát. 

Az ideérkezők, ha minőségi terméket találnak, az itt 

termelt áruk biztos vevővel számolhatnak. Erre péla a Mű-
vészetek Palotájában a 30-40000 belépő a nívós műsorokra. 
A minőséget meg fogják fizetni azok, akik ezt igénylik és
megtehetik. 

Ebben a cikkben szeretném elindítani az itt lakókkal 
közösen, hogy mi a véleményük a turizmusról és hogy mi 
a feladatunk, hogy ez úgy működjön, hogy falunk újra élni 
tudjon?

Ha másban látják a lehetőségeket, akkor arról írjanak 
az újságban, mert szeretnénk mindenkit belevonni a közös 
ügybe. 

Szerkesztőség nevében Balázs Antal

I.   Kiszel Tünde fejében találnak egy agysejtet.
II.  Korda György Klárika nélkül nyilatkozik a TV-ben.
III.  Amerika tartozni fog Magyarországnak.
IV.  A 3 millió koldus országából, a 3 millió Hawai-on 
nyaraló országa leszünk. 
V.   Amerikai olajszállítmány érkezik Irakba.
VI.  Az utak állapotának javítása érdekében az autók az 
árkokban és a szántáson közlekedhetnek.
VII.  A 4-es metró Rákóczifalván is megáll.

Jövőből jövő jelen

Nostradamus
Rémhírek 2006.
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Vastag hótakaró borította be az egész tájat. 
A kisebb bokrok szinte elvesztek benne, csak apró 

ágacskáik meredeztek ki a csúcsaikon a fehér lepel alól. 
Nehéz volt mozogni ilyen ítéletidőben, bár a szél már 
kezdett alábbhagyni, s talán mire megvirrad, el is csen-
desedik.
Sűrű ágrengeteg közepén lapult egy kis csapat őz. Napok 
óta itt húzták meg magukat, rágcsálván a gyenge fakérget 
és rügyes apró ágakat. 

Idegesek voltak, nem is aludtak, pedig ügyesen – még 
a napvilágnál – száraz vackot kapartak maguknak. Finom 
orrcimpájuk veszélyt jelzett, s remegve kapkodták föl a 
fejüket. 

Bizony nem hiába voltak idegesek, hisz a Tisza túl-
partjára nagy csapat farkas éppen most érkezett. Orrát az 
ég felé föltartva ment elől a vezér kan. Hatalmas terme-
tétől mindegyik falkatag nagy tisztelettel tartott.  A me-
redek part kiszögelésénél megállt, s hosszan elordította 
a farkas áriát. Aúúúú! Rázendítettek ám a falka tagjai is, 
minek hallatára bizony minden élőnek remegtek inai. 

Kisvártatva leereszkedtek a folyó jegére, s pont az 
őzek remek kis nyughelye felé indultak meg, szép liba-
sorban ügetve.  Átérve az elülső partra, szimatot fogott a 
vezérordas. Már kezdték is becserkészni a remegő patá-
sokat. De akkor, valami zavar támadt az üldözők között, 
mert kezdték a fejüket hátra-hátra kapva tekinteni. Majd 
szinte egy parancsszóra, mindnyájan fölkerekedtek, ott-
hagyván az őzeket, gyorsan elszeleltek. No persze nem 
olyan távolra inaltak, csupán csak egy közeli bozótosban 
csendben meglapultak.  A folyó túlpartjánál kis csapat 
lovas poroszkált, dacolván a széllel, tél hidegével.  A te-
lihold fényében csillogott hátukon hordozott nehéz fegy-
verzetük. 

Nehezen haladtak, hisz holt fáradtak lévén, egész éj-
jel vonultak a Tisza mentén.  Óvatosan léptetve vonultak 
át a folyó jegére.  Csattogott patájuk a szépséges hátas-
lovaknak, közbe-közbe nagyokat horkantak. Hegyezték 
fülüket az okos állatok, miközben figyelték őket a bok-
rokból az éhes farkasok. 
Kivárták az időt, míg a lovasok átkeltek, s épp a meredek 
partoldalon felfelé kapaszkodva lépkedtek.  Akkor ron-
tottak rájuk, nagy elszántsággal. Egy lovasra bizony 4 or-
das is juott, de katonák voltak ők, kik harcban edződtek, 
nem ijedtek hát meg még ilyen ellenségtől sem. 

Villogott szablyájuk, amit le-lecsaptak, a fehér hó ha-
mar vörös lett alattuk.
Csak úgy hörögtek a farkasok, kurjongattak a legények, 
hirtelen nagy csatazaj kerekedett. 
Keresték a fenevadak a lovak lágyékát, hogy minél ha-
marább fogukkal felhasíthassák. 
A vezérfarkas akkor gondolt egy nagyot, felkapaszkodott 

egy közeli kidőlt faóriás törzsére, s onnan szemelte ki 
közeledő áldozatát. 
Egyetlen hatalmas ugrással a ló hátán termett, s borzasz-
tó agyarát a legény torkába mélyesztette. Fölbukott a ló 
is, a gazdája mellé. 
Rájuk rontott tüstént a kiéhezett falka.
A katonák közben tovább vagdalkoztak, maguk mögött 
hagyván hősihalált szenvedett társukat.
Szanaszét hevertek a több sebből vérző és holt feneva-
dak, bőszen marcangolván sérült és holt társaikat.
A lovasok gyorsan elhagyták a vad csata színterét, s útju-
kat Varsány irányába vették. 
Éppen kakasszóra értek a faluba, hol nagy üdvrivalgással 
őket köszöntötték.
Várták őket nagyon már hosszú hetek óta, hiszen a FEJE-
DELEM üzenetével indultak ők el erre a nagy útra.
Fegyverbe Magyarok! Veszélyben a Haza!

Ulviczki György

F a r k a s o k

Papp Imre: Téglás atya

  A művek közzétételére a szerkesztőség várja  a rákóczifalvi 
alkotók jelentkezését!

Telefon: 20/9742-182
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Az újesztendő beköszöntével ismét módosult a személyi 
jövedelemadó. A változások  legfontosabb elemeit rövid írá-
somban szeretném ismertetni. Remélem, hogy minden kedves 
olvasó megtalálja benne az őt érintő elemeket és hasznosítani 
tudja azokat. Előfordulhat persze, hogy speciális kérdésekre 
nem térek ki, ebben az esetben szívesen válaszolok konkrét 
kérdésekre is. 

A kérdéseket telefonon vagy személyesen várom és leadha-
tó az újság szerkesztőségében is. A szerkesztőségben leadott 
kérdésekre a következő számban fogok válaszolni. Telefonszá-
mom: 441-551. A tanácsadás természetesen ingyenes.

A fontosabb változásokat a következőkben foglalom össze:
  a. Adókulcsok: Az adókulcsok és az adótáblázat is kedvező-
en módosult, az alacsonyabb 18%-os adókulcs 1.550.000Ft-ig 
érvényes, (eddig 1.500.000Ft-ig volt) a magasabb adókulcs 
38%-ról 36%-ra mérséklődött. Ez a változás havi 150.000Ft-os 
jövedelemnél  1.250 Ft  adóelőleg csökkenést jelent havonta.
  b. Adójóváírás: Ez bérjövedelmeknél vehető igénybe, az 
alacsonyabb jövedelmű személyek kedvezményének nevez-
hetjük.  Az adójóváírás két részből áll alap és kiegészítő tétel-
ből. 

Az alap adójóváírás a bér 18%-a , maximum 9 ezer Ft/hó. 
Ez a kedvezmény évi 1,5 millió Ft-ig jár teljes összegben majd 
évi 2,1 millió Ft összegnél teljesen megszűnik. A kiegészítő 
jóváírás meghatározásához az 50.000 ft feletti havi fizetést kell
megszorozni 18%-kal, de nem lehet több havi 2.340Ft-nál. 
Ennek is van felső korlátja. Évi egymillió Ft jövedelem felett 
fokozatosan csökken, majd 1.561.600 Ft fölött egyáltalán nem 
jár.  Megállapítható, hogy  2.100 ezer forint fölött nem vehető 
igénybe az adójóváírás kedvezménye. A munkáltatók nyilat-
kozatot kérnek a dolgozótól erre vonatkozóan. Tudnunk kell, 
hogy a fenti összeghatár fölött nem jár a kedvezmény, és ha 
a munkavállaló tévesen kéri annak figyelembe vételét év vé-
gén az pótlólag egy összegben meg kell fizetnie. Az esetleges
szankciók szintén a dolgozót terhelik.
  c. Családi kedvezmény:  Az egy vagy két gyermeket nevelő 
családok 2006. január 1-től nem vehetnek figyelembe adóked-
vezményt.  A három, vagy több gyermeket nevelő családok 
gyermekenként és havonta 4.000 Ft kedvezményben részesül-
nek. A jövedelemtől függően ez is megvonásra kerül. Abban 
az esetben, ha az egyén jövedelme 2006-ban meghaladja  a 6 
millió Ft-ot, akkor a kedvezmény nem jár. Ha az adóalany 4 
vagy több gyermeket nevel saját háztartásában, akkor a jöve-
delmi határ gyermekenként 500 ezer Ft-tal nő, a felső korlát 8 
millió Ft. 

Érdemes megemlíteni egy átmeneti szabályt. Abban az 
esetben, ha a kedvezményt méhen belüli magzat jogán veszik 
igénybe, akkor a gyermek születéséig a 2005. évi jogszabály-
oknak megfelelően kell a kedvezményt számolni.
  d. Sulinet kedvezmény: Ebben az évben a kedvezmény csak 
számítógép vásárlása esetén vehető figyelembe, egyéb számí-

tástechnikai eszköz beszerzésekor már  nem. 
Célszerű itt említenem a képzési kedvezményt. Ez az összeg a 
befizetett tandíj30%-a, legfeljebb60.000Ft.Tudnunkkell,hogy 
a két kedvezmény összege lehet maximum 60.000Ft.(sulinet 
és tandíjkedvezmény). Ezekben az esetekben is van felső jö-
vedelmi korlát, ha az adóalany jövedelme meghaladja az évi 
3.400 ezer Ft-ot fokozatosan csökken, majd 4.000 ezer forint 
felett teljesen elveszik.
  e. Önkéntes nyugdíjpénztár és egészségpénztár önsegélyező 
pénztár kedvezménye: Ezek az adót csökkentő tételek állami 
támogatássá alakultak át. Eddig a befizetett összeg után 30%,
maximum 100 ezer, vagy 130 ezer Ft kedvezményt lehetett 
igénybe venni. Ezt az összeget a továbbiakban utólag, a kö-
vetkező évben adóbevallás után az államkincstár az adóalany 
pénztári számlájára átutalja. Az esetlegesen fennálló adótarto-
zást az összegből levonják.

Ez azoknak a személyeknek kedvezőbb, akik alacsony jöve-
delmük miatt azt a kedvezményt nem vehették igénybe.
Megemlítem, hogy a pénztárak jó lehetőséget adnak a 
gyógyszerek, gyógyászati segédeszközök kedvezményes bez-
szerzésére.(Pl. szemüveg, sportszerek, gyógyüdülők költsége 
stb.) Nézzünk erre egy egyszerű példát  Ha a magánszemély 
belép egy egészségpénztárba és oda befizet évi 48.000Ft-ot
(havi 4.000 Ft) akkor ehhez az állam 30%, azaz 14.400Ft ked-
vezményt ad, a pénztár saját kezelési költségeinek fedezetére 
levon 5%-ot, ami 2.400Ft. Ezen módosulások után a magánz-
személy 60.000Ft-ot költhet el gyógyszerekre, gyógyászati 
segédeszközökre, egészségmegőrző programokra. Ezt gyakor-
latilag úgy is felfoghatjuk, hogy a pénztári tagok kb. 25%-kal 
olcsóbban vásárolnak. Igyekszem elintézni, hogy a következő 
lapszámban valamelyik pénztár hirdetése megjelenjen tájékoz-
tatás céljából.

Ebben a körben kell említeni a 4. nyugdíjpillér bevezetését. 
Ha az adóalany nyugdíj elő-takarékossági számlára fizet be
összegeket, arra szintén - a fenti korlátokkal- jár a támogatás.
  f. Magángépjármű használat költségei: A magántulajdonú 
gépkocsi költségtérítésében jelenleg 9 Ft/ km javítási átalány 
számolható el, plusz a norma szerint üzemanyag. ( Ez régebben 
3 Ft plusz üzemanyag volt.)  Az elszámolható üzemanyag árait 
ezentúl havonta teszi közzé az adó-hatóság. ( www. apeh.hu)
  g. Adómentes étkezési hozzájárulás: Ezek összege emelke-
dett, a boltban levásárolható élelmiszerutalvány értéke 4.500 
Ft/hóra, a melegétkezésre jogosító utalvány értéke 9.000 Ft/
hóra nőtt.
  gy. Iskolakezdési támogatás: Az adómentes iskolakezdési tá-
mogatás összege 19.000 Ft-ra emelkedett.
A legfontosabb változásokat rövid írásomban igyekeztem ösz-
szefoglalni, konkrét esetben várom kérdéseiket, megkeresésü-
ket.
    Tisztelettel:

      Dr. Túróczi Imre  nemzetközi adószakértő

Változások a személyi jövedelemadóban 2006.
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1.„Szívesen hallanék az egykori diákokról: mi történt ve-
lük, hol tanulnak, mit sportolnak? 

2.A média közlése szerint az iskolák nem küldhetik haza a 
tetves gyermekeket, mert a tetvesség nem fertőző betegség. 
Sőt, a tetves gyermekek kezelése is az intézmények feladata, 
mert sok szülő nem tudja megvásárolni a drága készítméy-
nyeket. Hogy van ez pontosan? Ez a kérdés engem, mint ta-
nárt és, mint szülőt is érdekel.

3.Szívesen olvasnék a védőnők munkájáról: mit csinál-
nak, kikkel foglalkoznak?”

Bozsó Andrea tanító

A József Attila úti vágóhíddal kapcsolatosan kérdezném, 
hogy hogyan tudnánk orvosolni a kellemetlen szagokat? 
A vágóhíd működése óta a József Attila úton élők lakhatá-
si feltételei nagy mértékben romlottak. Ennek megoldását 
szeretnénk sürgősen, hiszen ha téli időszakban ilyen, milyen 
lesz majd nyáron?

Perei Miklós  József Attila út

Szeretem olvasni az újságot, tetszik, jónak tartom a kép-
viselők bemutatását. Szívesen olvasnék a falu életéről.

      Á. Kiss Istvánné Magitka  Hunyadi út

Az iskoláról olvasnék bővebb információkat, pl. érde-
kelne a költségvetés. Kíváncsi lennék, hol tart a Tisza-parti 
révátkelő és az út kiépítése? Érdekelne, van-e lehetőség a 
falu központjában játszóteret kialakítani és szeretném, ha 
kicserélnék az iskolaudvaron a balesetveszélyes játékokat. 
                                                    Vincze Lászlóné  Zrínyi út

Szívesen olvasnánk idős emberekről, a falu életéről. Az 
elszármazottakat is megkérdeznénk, ki miért ment el, hoy-
gyan él. Egy-egy családfa bemutatása is érdekes lehet. Val-
lásos jellegű témáról is több lehetne a lapban* pl. II. Rákó-
czi Ferenc is mélyen vallásos volt, évfordulója tiszteletére 
aktuális lenne erről többet írni; de egy-egy Szent rövid be-

Miről, illetve kiről olvasna szívesen a Rákóczi Lapban?

H Ó N A P  K É R D É S E

mutatását is lehetne tervezni.
A falu különlegességei a templomtoronyban élő denevérek. 
Tudomásunk szerint az elmúlt években már megfigyeléseket
végeztek róluk. Ezeknek az eredményét szeretnénk megis-
merni.
Régi bevált gyógymódokról is lehetne rovatot szerkeszteni.  

Kiss Pál és Kiss Pálné  Zrínyi út

Elolvasnám a múltról szóló eseményeket, érdekelnének 
az ünnepek, pl. a búcsú.

Ratkai Dávid  Kinizsi út

Mindent szívesen elolvasok, ami a faluban történik, hiszen 
előfizetője is vagyok a lapnak.     

Gyursánszki Menyhértné  Kossuth út

Szívesen olvasom a lapot, leginkább a körkérdések, az 
sms-ben, telefonon küldött kérdések és az arra adott válaz-
szok érdekelnek. 

Bordás János  Vállalkozó 

*A  rákóczifalviak lapjának decemberi száma Karácsony 
és az  Új év jegyében került az olvasókhoz. Lévén  a ka-
rácsony a kereszténység egyik  legjelentősebb ünnepe, kö-
telességünknek tartottuk a katolikus és református egyház 
lelki pásztorainak felkérését, hogy a Rákóczi Lap oldalain 
szóljanak az újságot olvasó hívekhez és adjonak útravalót, 
lelki erőt az  új év kezdéséhez, azonban – betegségre és el-
foglaltságra való hivatkozással – mindez nem történt meg. 

Szerkesztőségünk  szívesen fogadná a történelmi egyhá-
zak – egy vagy szükség esetén több oldalon – megszólalását. 
Nagy öröm kisérné munkánkat, ha ezzel a felkínált lehető-
séggel élnének az egyházi személyek. Sok hívő és nem hívő 
olvasónk ez úton is gazdagodna lelkiekben.

Én úgy gondolom – a régmúltra visszatekintve – élni kell 
ezzel a lehetőséggel.                                             Papp Imre 

2006. év első szerkesztőségi ülésén a kollektív gondolkodás elve alapján különböző javaslatok kerültek napvilágra, 
hogyan is tudnánk még érdekesebbé, emberközelibbé tenni az újságoot, hiszen ez a „Rákóczifalviak lapja”. Többek 
között abban állapodtunk meg, hogy ezután mindíg felteszünk egy kérdést, a HÓNAP KÉRDÉSÉT az utca emberének 
és megtudakoljuk, hogy az adott témában mi a véleménye. Szerintünk az év elején a legaktuálisabb az, hogy „Miről, 
illetve kiről olvasna szívesen az idén a Rákóczi Lapban?”. Íme itt közlünk egy csokorra való választ, véleményt. 
Igérjük, hogy az alábbi témákkal folyamatosan fognak találkozni a lapban, lehetőség szerint ezeket és ilyen témákat 
fogunk választani az egyes számok megtervezésekor. 

És kérem kedves olvasó, ha a jövőben Önt állítja meg valamelyik szerkesztőségi tagunk, kérve, hogy válaszoljon a 
hónap kérdésére, ne hagyjon minket cserben és válaszával segítse munkánkat!

Köszönettel: Pappné Benson Mária  felelős szerkesztő

Válaszok:
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Idő hiánya miatt 
Zsarnai Zsolt nem 
tudta vállalni tovább 
elnöki tisztét és így 
új vezetőt kellett ke-
resni.
Szerencsére egy 
szakember került a 
falunkba, Hegedűs 
Mária személyében. 
Ő maga Szolnokon 
él fiatalabbik lányá-
val és a Sportiskola 
utánpótlás fiú kosár-
labda csapat edzője, 
aki 15-16 éves korú 
csapatot tanít és ne-
vel a sportra.

-Hogy kerültél Rákóczifalvára?
-Egy véletlen folytán kerültem ide. Pálinkásné Marika spor-
tost keresett, megkérdezte beférne-e az időmbe, hogy itt dol-
gozzam. Elmondta mi lenne a feladat és hogyan tudnám ösz-
szeegyeztetni az edzői munkámmal. Elvállaltam, akkor még 
csak félállásban. Közben úgy alakultak a körülmények, hogy 
itt egyre több lett a munka. A nyáron kellett döntenem, hogy 
hány csapat edzését vállalom Szolnokon. Egy csapatot vállal-
tam, mert úgy éreztem, ennél több nem fér bele az időmbe, ha 
rendesen meg akarok felelni az elvárásoknak. Az egyesületi 
munkával azonban most azt is meg kell gondolnom, hogy jú-
niusban végleg befejezem-e az edzősködést Szolnokon, mert 
szinte ámokfutás az életem.
-Hallottam, hogy többféle funkciót is betöltesz, melyek ezek?
-A Megyei Kosárlabda Szövetség elnökségi tagja vagyok 
(nyilvántartó le- és átigazolási bizottság vezetője). Tagja 
vagyok még a Magyar Diáksport Szövetség Kosárlabda 
munkabizottságának is.
-Milyen végzettséged van?
-Varga Katalin Gimnáziumban orosz-angol szakon tanultam, 
utána Egerben a Tanárképző Főiskola orosz-testnevelés sza-
kon, majd a Testnevelési Főiskolán Budapesten kosárlabda 
szakedzőit végeztem. 
-Úgy érzem, a kosárlabda nagyon közel áll hozzád!
-Szolnoki kosárlabdázó voltam az NB II-es csapatnál kilenc 
évig, majd az NB I-ben hat évet töltöttem el sikeresen.
-Kaptál-e valamilyen elismerést?
-Igen, van egy Sport Miniszteri kitüntetésem és Szolnok 
Megye Diáksportjáért kitüntetés, ezen kívül rengeteg érem és 
oklevél, amire mindig büszkén gondolok. 
-A diáksportban milyen eredményeket értetek el?
-Diákolimpián kosárlabdában országos második egyszer, 
harmadik háromszor, negyedik kétszer, ötödik kétszer, és 

egyszer nyolcadik helyezést értünk el. Országos atlétikában 
egyszer egyéni összetett bajnok, csapatban 3 tusa kétszer 
második, 4 tusa háromszor második, 5 tusa második kétszer. 
Rendeztem grundbirkózásból országos döntőt, ahol ötödik és 
nyolcadik helyezést értünk el. Volt még Floorballban (terem-
jégkorong) is elért eredményünk, fiúknál II. korcsoportnál
országos negyedik kétszer. III. korcsoportnál országos (lány) 
harmadik kétszer, egyszer negyedik helyezés, és a IV. kors-
csoportnál lányoknál egyszer harmadik és egyszer negyedik 
helyezést.
-Ez igen szép pályafutás, de hogy tudsz megbírkózni ilyen 
sokrétű feladattal, gondolok az itteni munkádra is a szolnoki 
mellett?
-Szívesen végzem el ezeket a feladatokat, amennyiben nyu-
godtan dolgozhatok. Annyi a feltételek, hogy hagyjanak en-
gem dolgozni és nem veszik sértésnek, ha nem azonnal kerül 
sorra az új javaslat megvalósítása, vagy nem haragszanak meg 
azért, mert időbe kerül a megvalósítás megszervezése, mert 
én már csak az átgondolt, biztonságos megoldások láttán vál-
lalom ezt el. 
-Milyennek találod az itteni embereket?
-Rákóczifalván már nagyon sok embert megismertem. Van-
nak köztük nagyon kedves, nyílt, őszinte emberek. A község-
ben sok tehetséges ember él, ez a Közösségi Ház kiállításain 
tapasztalhattam meg. Nagyon sokan kötődnek a sporthoz, 
sokan szeretik, sokan szeretnek csak szurkolni, de sokan sze-
retnek sportolni is. Ami megnyugtató, hogy a sport érdekében 
tenni is akarnak. Ezt a buzgalmat néha egy kicsit vissza kell 
fogni, mert szinte azonnal és mindent megvalósítanának, csak 
ezeket a dolgokat rendszerezni kell és sorba rakni. Nem lehet 
mindent egyszerre, fontossági sorrendet kell állítani.
-Kíváncsi vagyok, hogy az elmúlt évet pénzügyileg hogy sike-
rült zárni?
-2005. december végén az egyesületnél végre elmondhatjuk és 
ez megnyugtató, egyetlen forint fizetési elmaradásunk sincs,
mindent le tudtunk zárni. Így nyugodtan nézhetünk a követke-
ző év feladatai elé. Természetesen az elnökségi tagoktól segít-
séget várok, ezen kívül bárki támogató, segítő véleményét is 
szívesen fogadom. Nem zárkózom el az ötletek elől, de ezek 
végrehajthatóságát, anyagi vonzatait nagyon át kell gondolni, 
hogy az egyesület biztonságos működése ne kerüljön veszély-
be, valamint a sporttörvény és a Nemzeti Sport Hivatal által 
előírt szabályzórendszereket is be kell tartani. Itt szeretném 
megköszönni, hogy sikeresen zártuk az elmúlt évet, az önzet-
len támogatásokat, amit csapataink kaptak, mert az utánpótlás 
csapatok is kaptak segítséget, nemcsak a felnőtt csapat.

Kívánom, hogy az egyesületet is elérje az a hév és lendü-
let, mely benned rejlik és általad egy akár alapjaiban meg-
újuló sportegyesület nőjjön ki kezeid alól.

Jobbágyné

Új vezetője van a Rákóczi Sport Egyesületnek.
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A rákóczifalvai versenyhorgász …
Agócs Sándor vál-

lalkozó, három éve la-
kik Rákóczifalván, 
nem csoda, hogy 
nem ismeri minden-
ki. Azt még keve-
sebben tudják róla, 
hogy több éven ke-
resztül horgászott 
úgy, hogy nem a 
hal feletti győze-
lem volt az elsőd-
leges cél, hanem a 
horgásztársak felet-
ti, a versenyen való 
győzelem. Vagyis, 
nem az asztalra 
akart ennivalót sze-

rezni, bár szerinte az is fontos, hanem Ő akart lenni az 
első. Ez 1968-ban sikerült először, majd sokszor, erről 
tanúskodik a sok serleg, győzelmi trófea.

A Munkás Horgászegyesület színeiben versenyzett 
először sikerrel. 12 éves versenyt nyert, később a Ki-
nizsi Horgászegyesületbe igazolt. Ezután hosszú évekig 
eredményesen áztatta a  zsinórt, mígnem egy betegség 
közbeszólt. Felépülése után tavaly augusztusban – 5 évi 
kihagyás után – meghívták Csépára, a Nemzetközi Old 
Boys horgászversenyre, amit ha már ott van megnyert. 
Neve még 5 évi kihagyás után is ismerősen csengett 
hogászberkekben, amit bizonyít, hogy az újságban úgy 
jelent meg, mint szolnoki lakos. Nem kérdezték, hogy 
még ott lakik-e, hanem emlékezetből íródott így. Ered-
ménye azért is elismerésre méltó, mert kb. 24 kilogramm 
halat fogott ki 6 óra alatt. Miután a visszatérés ilyen szép 
eredményt hozott, természetes, hogy tervei közt joggal 
szerepel a tekintélyes serleg gyűjtemény további szapo-
rítása.  

Beszélgetésünk alatt megtudtam, hogy ez a sport nem 
csak szép, mint minden természettel közvetlenül kapcso-
latban lévő sport, hanem költséges is. A versenyre alkal-
mas horgászbotok ára 30 - 40 e. Ft-tól kezdődik és szinte 
nincs felső határ. Természetesen a horgászfelszerelése-
ket, kiegészítőket – horgászládát stb. – saját ízlés szerint 
kell kialakítani. A versenyzők persze nem a költekezés 
öröme miatt szeretik a horgászatot, hanem az izgalom, 
adneralinszint feltornáztatása, a verseny, a győzelem 
mámora miatt. Ezen kívül mint elmondta ezek a versenyek 
valóságos családi összejövetelek, „bulik” is szoktak lenni. 
Horgászverseny, kiegészítve egyéb ügyességi számok-
kal, mint teke, személygépkocsi vezetés, valamint főzés, 
evés-ivás, nagy beszélgetések, vidámság. 

Otthon, ha hal kerül az asztalra természetesen Sándor fő-
zőtudományát dicséri. Kivételnek számít a süllő elkészíté-
se, amiben felesége, Ancsa a mester. A titkok közül annyit 
elárult, hogy a halászlébe legfontosabb, természetesen a 
sok és többféle hal után a minimum kétféle őrölt paprika 
belefőzése, ami szerinte a „halászlé lelke”. 

Az eredményes versenyzés feltétele: 60 %-a tudás, 
ami helyismeret, halismeret, horgászati szakismeret, ete-
tőanyag készítés és egyéb felkészültségből áll, 20%-a a 
jó horgászhely, vagyis szerencse kérdése, és 20% a ver-
senyre fordítható pénz, anyagi lehetőség kérdése.  
 -  Hány versenyen vettél részt sikerrel ? Mesélj a kifo-
gott halakról. 
A. S.: Nem tudom pontosan, de kb. 15-ször  voltam do-
bogós, ebből úgy 8-9 alkalommal első. Természetesen 
volt olyan verseny, ahol a „futottak még” kategóriában 
szerepeltem, de így kerek. A legnagyobb halam egy kb 
18 kilós harcsa volt, és a 6,20-as süllővolt, de én a 15 
kg-s pontyra büszkébb vagyok, mert ezt 18-as zsinórral 
és 16-os előkével fogtam. Ilyent, hogy melyik volt a leg-
nehezebb ellenfél, nem tudok mondani, mert a rendkívül 
finom, érzékeny szerelés miatt egy nem túl nagy keszeg 
is megcsúfolhatja az ügyetlenkedő horgászt, ugyanakkor 
minden nagyobb hal kifogása felkészültséget, figyelmet 
igényel.

Mint vállalkozó gépkocsival bejárta az országot. Kér-
désemre elárulta, hogy meg szokta kóstolni a kicsi hazánk 
különböző tájain fellelhető halászcsárdák főztjét. Szerin-
te aki Szegeden, Dunakömlődőn vagy Dunaföldváron – a 
konkrét vendéglátó egység megnevezése nélkül – halász-
lét eszik, nem jár rosszul.

Köszönöm a beszélgetést, további horgászszerencsét és 
eredményes versenyzést kívánok.

     Fekete Ferenc
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A HAZAI – AZ HAZAI

Kiadja: Falugondnokság Kft. Felelős kiadó: Nagy József
Felelős szerkesztő: Pappné Benson Mária (pbm)
Tervező, szerkesztő: Papp Imre
E havi számunkat írták: Balázs Antal,  Fekete Ferenc,  
Feketéné Molnár Zsuzsanna, Jobbágyné Ince Erzsébet, Karkus 
Tibor,  Katona Gizella,  Majorné Pásztor Zsuzsa, Máté Pálné, 
Dr. Túrócziné Páldi Erzsébet, Ulviczki György

Önkormányzati híreket sajtó alá rendezte: Szucsik Hajnalka
Civilszervezetek, intézmények híreit sajtó alá rendezte: 
Császiné Csáti Réka
Iskolai hírek: Hőnyiné Nagy Erzsébet

ORSZÁGGYŰLÉSI 

KÉPVISELŐJELÖLT 

SZERETNE LENNI?

MEGOLDÁS: 06-20-940-2699

Magyarországi Zöld Párt

 A család fenntartásához elengedhetetlenül hozzátar-
tozik a szükségletek kielégítése. Vásárolunk. 

Néhány évvel ezelőtt még az élelmiszer, ruházat, cipő 
beszerzése és az otthon fenntartásához nélkülözhetetlen 
termékek és a szükséges műszaki cikkek beszerzése a te-
lepülésünkön üzemelő állami boltokban zajlott. Telt az 
idő, megjelenhettek a magán üzletek is, amelyek a lakos-
ság ellátását javították. Sok esetben olcsóbb, szélesebb 
áruválaszték állt a vásárlók rendelkezésére.  Aztán ami-
kor külföldön jártunk, ámulva láttuk a szuper-, és hiper-
marketek dúskáló választékát. Többször egymás között 
beszélgettünk arról, hogy nálunk miért nincsenek ilyen 
áruházak, hiszen mi magyarok is  szívesen vennénk, ha 
otthon is ilyen helyen vásárolhatnánk.
És lőn. 

Ma már ott tartunk hogy, szinte követhetetlenül szapo-
rodnak az ilyen típusú üzletek. Kapkodhatjuk a fejünket, 
mert az egyik center itt épül, a másik ott, a sokadik meg 
amott. Mivel elkerülhetetlen, ezért ezekben az áruházak-
ban vásárolunk is – nem is keveset. 

Verseny van mondják nekünk. Mondják, hogy ez a vá-
sárló érdeke, mert olcsóbb, jobb minőségű árúhoz jut, 
és mindezt sokkal szélesebb áruválasztékból teheti. Így 
korszerűen vásárolhatunk. Csakhogy az olcsóság sok 
esetben nem párosul a jó minőséggel, sőt nemegyszer 
fogyaszthatatlan az árú. Nem csak az élelmiszerek kö-
zött, hanem a műszaki cikkek között is tapasztalható eme 
jelenség. Bizonyítják ezt a néhány ezer forintos elektro-
mos eszközök, amelyek sokszor fél óráig sem használha-
tók, mert elromlanak. Vajon mekkora lehet az ilyen árúk 
haszonkulcsa, hogy ily szemérmetlenül rakják elénk  
dömpinghalmokba. 
Már jól látható - az áruskála bővülés nem a magyar árúk 
térnyerését jelenti, hanem a sokszor számunkra ismeret-
len eredetű, ismeretlen márkájú, vagy márka nélküli kül-
földi áruk tömkelegét. 

Nézzük a munkahely-teremtést. 
Érvek, hangzatos politikai beszédek, hangzanak el a 
munkahely-teremtésről, mert ugye ez létkérdés. És ál-

talában persze pozitívumként példálóznak ezzel. Vajon 
miért nem hangoztatják közgazdászaink, vagy politiku-
saink, hogy egy ilyen áruházi munkahely megteremtése 
másfél megszűnésével jár. Akkor teremtettek munkahey-
lyet, vagy nem? Látjuk, hogy a helyi kis üzletek zárnak 
be, küldik el az alkalmazottaikat, vagy náluk is megjele-
nik az olcsó, „ minőségi” áru.  Egyre többen próbálkoz-
nak átképzéseken más szakterületre átjutva biztosítani 
családjuk megélhetését. 

Láthatjuk azt is, hogy a magyar mezőgazdaság nem 
tudja az áruit elhelyezni a magyar piacon, mert itt a fran-
cia, a német, az osztrák, a holland, lengyel, egyiptomi, 
kínai és még ki tudja milyen ország áruja. 
Igaz, hogy nem egyszer kevesebbet kell fizetni a külföldi 
eredetű árúkért most, de később megfizetjük mi ennek az 
árát. Hiszen a külföldi tőke nem barátkozni jön az ország-
ba, hanem azért, hogy gyarapodjon, és utána el is menjen, 
máshová, keletebbre, ahol még olcsóbb a munkaerő.
  

Éppen azért, vásároljunk okosan, VÁSÁROLJUNK 
ÉS HASZNÁLJUNK HAZAIT, ha lehet!
Hogy miért?
Mert a hazai – az hazai. 
Mert az élelem magyar földön termett, mert ezzel a magyar 
ipart, a magyar mezőgazdaságot, a magyar munkaerőpia-
cot, a magyar szolgáltató ipart, a magyar gazdaságot se-
gítjük. Válasszuk inkább a hasonlóan jó minőségű helyi 
szolgáltatásokat! Akár a rákóczifalvit is! 
Mert ezek a vállalkozások  legtöbbször helyi munkavál-
lalót alkalmaznak, az adójuk egy részét is itthagyják, 
adományaikkal, támogatásaikkal a mi és a gyermekeink 
jobblétét szolgálják. 
Becsüljük meg Őket azzal, hogy az Ő szolgáltatásaikat 
vesszük igénybe.   

Éppen azért, vásároljunk okosan, VÁSÁROLJUNK 
ÉS HASZNÁLJUNK HAZAIT, ha lehet!  

Karkus Tibor



MINDENKI KARÁCSONYA VOLT

Igazi intézményi és civil összefogással öltött 
formát a 2005-ös Mindenki karácsonya című 
rendezvény, mely az eddigiek sorában a legsi-
keresebbnek, s a legnagyobb közönséget meg-
mozgatónak bizonyult. A helyszín is új volt: a 
Varsány Közösségi Ház.

Délután négy órától karácsonyi játszóház 
várta a kicsiket és nagyokat: készültek karás-
csonyfa-díszek csuhéból, szalmából, marcipán-
ból, mézeskalácsból, papírból… A színpadi mű-
sor az aulában rendezett különleges, szemet és 
szívet gyönyörködtető Adventi kiállítás megnyi-
tójával kezdődött. Dr. Túrócziné Páldi Erzsébet 
megnyitóján közreműködött Komáromi Kitti és 
Bíró Tiborné. Ezután az ESZI Családsegítő és 
Gyermekjóléti Szolgálata által meghirdetett rajz-
verseny eredményhirdetésére került sor.

Az ünnepi hangulatról a Rákóczi 
Néptáncegyüttes fergeteges tánca, a Virágoskert 
Óvoda lucázása, Nádas Imréné a téli ünnepkör 
szokásairól készített összeállítása, Berta László 
előadóművész gitárszólója és a 3.a osztály betle-
hemes játéka gondoskodott.

A civil szervezetek tagjai maguk készítette 
fűszeres forralt borral, forró teával, sütemény-
nyel, naranccsal, szaloncukorral kínálták a kö-
zönséget. 
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